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تسهیلصدورضمانتنامههابرایدانشبنیانها

به نقل از صندوق نوآوری و شــکوفایی، نشســت مشــرک مســئولان صندوق نوآوری و جمعی از سرمایه گذاران و مدیران شرکت های بزرگ برگزار و طی 

آن چالش هــا و زمینه هــای سرمایه گذاری در حوزه دانش بنیان ها مورد بحث و بررســی قرار گرفت.

دکر محمدصادق خیاطیان، رئیس صندوق نوآوری در این نشســت، به تشریح خدمات این صندوق به زیســت بوم نوآوری کشــور به ویژه در حوزه 

سرمایه گذاری اشــاره کرد و گفت: اگرچه فاصله ما در حوزه سرمایه گذاری خطرپذیر )Venture Capital( با دنیا زیاد اســت، اما خوشــبختانه در داخل 

کشــور ســازوکار خوبی در این بخش پیش بینی شــده اســت. از لحاظ زیرســاخت ها و تدوین قوانین و مقررات از وضعیت خوبی برخورداریم و در 

عین حال بخش خصوصی هم تحرکات خوبی در حوزه سرمایه گذاری خطرپذیر انجام داده اســت.وی در ادامه از اســتقبال شرکت های بزرگ تولیدی 

و صنعتی به سرمایه گذاری در حوزه فناوری ســخن گفت و افزود: امروز صندوق های VC خوبی در کشــور شــکل گرفته اســت و در عین حال قانون 

نیز برای کســانی که وارد این حوزه در شرکت های دانش بنیان و حوزه فناوری شــوند، مشــوق هایی خوبی از جمله اعتبار مالیاتی در نظر گرفته اســت.

خیاطیان در بخش دیگری از ســخنان خود به دیگر خدمات صندوق نوآوری و شــکوفایی به شرکت های دانش بنیان اشــاره کرد و گفت: ضمانت نامه ها 

از نیازهای اصلی شرکت ها اســت و دانش بنیان ها نیز از این موضوع مســتثنی نیســتند. از طریق تعاملی که با شــبکه بانکی کشــور داریم، توانســته ایم 

صدور ضمانت نامه ها برای شرکت های دانش بنیان را تســهیل کنیم. در حوزه توانمندســازی نیز ســعی می کنیم در قالب آموزش، مشــاوره و کمک های 

بلاعوضــی کــه در اختیــار دانش بنیان هــا قرار می دهیم به توانمندســازی آنها کمک کنیم. همچنین در بخــش صادرات نیز زمینه حضور شرکت های 

دانش بنیان در نمایشــگاه های خارجی را فراهم کرده ایم.رئیس صندوق نوآوری و شــکوفایی با اشــاره به اینکه ما در صندوق نوآوری مجموعه خدماتی 

متنوعی را به شرکت های دانش بنیان ارائه می کنیم و در کنار آن، اولویت های دیگری را نیز مدنظر داریم، به موضوع »رشد تولید دانش بنیان« اشاره 

کرد و گفت: »رشد تولید دانش بنیان« از موضوعاتی است که در دوره جدید فعالیت صندوق نوآوری با جدیت آن را دنبال می کنیم، به ویژه آنکه این 

موضوع برگرفته از شعار سال جاری است.وی به بخشی از جزئیات این موضوع نیز اشاره کرد و گفت: بر اساس بسته ای که در این زمینه آماده کرده ایم، 

از شرکت های دانش بنیانی که ظرفیت رشد تولید داشته باشند، حمایت ویژه می کنیم. در این زمینه بر اساس شرایط مشخص و با ضمانت صندوق 

نوآوری، تسهیلات »رشد تولید دانش بنیان« از سوی شبکه بانکی در اختیار این شرکت ها قرار می گیرد.خیاطیان در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید 

بر اینکه موضوع صادرات محصولات دانش بنیان از اهمیت ویژه ای در صندوق نوآوری و شکوفایی برخوردار است، گفت: در کنار حمایت از حضور 

شرکت های دانش بنیان در نمایشگاه های خارجی و پذیرش هیئت های تجاری برای مذاکره و عقد قرارداد با دانش بنیان ها، به دنبال آن هستیم که خط 

اعتباری ارزی برای شرکت های دانش بنیان که قابلیت صادرات محصولات دانش بنیان دارند، در نظر گرفته شود.رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی در 

ادامه با اشاره به اینکه این صندوق از تولید فراسرزمینی شرکت های دانش بنیان حمایت می کند، خاطرنشان کرد: بسیاری از کشورها علاقه مند به توسعه 

موضوع »ساخت کشور«)made in …( هستند؛ بر این اساس اگر یک مجموعه دانش بنیان، بخشی از تولید )ریبرندینگ و بسته بندی و …( خود را در 

کشور دیگر انجام دهد، به شرط اینکه ریشه و اصل تولید در داخل ایران باشد، از سوی صندوق نوآوری و شکوفایی مورد حمایت قرار می گیرد.

تعریفکلانپروژههایدانشبنیاندرحوزهآبوبرق
تا۵میلیوندلار

به نقل از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری، نشســت مشــرک وزیر نیرو و معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 

رییس جمهــوری بــا هــدف تبیین راهکارها، اقدامات و برنامه های پیش رو و تحول در این حوزه برگزار شــد.

ایــن نشســت بــا حضــور روح الله دهقانی، معــاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهوری، علی اکبر محرابیان، وزیر نیرو، مشــایخ، معاون 

توســعه اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی، نوربخش، دبیر ســتاد توســعه اقتصاد دانش بنیان آب، اقلیم و محیط زیســت، زمانیان، دبیر ســتاد توســعه 

اقتصاد دانش بنیان انرژی و جمعی از معاونان و مدیران وزارت نیرو در محل معاونت علمی برگزار شــد.دهقانی با اشــاره به تعامل ســازنده و 

اثربخش میان معاونت علمی و ســاختارهای مرتبط در وزارت نیرو در راســتای پیشــبرد طرح های فناورانه و نوآورانه، افزود: خوشــبختانه ارتباط میان 

ســتادهای توســعه فناوری و ســتادهای توســعه اقتصاد دانش بنیان بخشــی معاونت علمی با وزارت نیرو، ســازنده بوده و به تعریف و اجرای پروژه های 

نیازمحور در حوزه انرژی، آب و فاضلاب انجامیده اســت.وی افزود: قرار اســت با بیان دیدگاه ها و تعریف راهکارهایی در ابعاد کلان، زمینه برای 

پیوند بیش تر زیســت بوم فناوری، نوآوری و قتصاد دانش بنیان به حوزه نیرو و ایجاد یک خیزش فناورانه و نوآورانه در این حوزه فراهم شــود.

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهوری، هدف از برپایی این نشســت را هم اندیشــی و زمینه ســازی برای یک خیزش فناورانه در 

حوزه نیرو عنوان کرد و افزود: دســتور رهبر معظم انقلاب اســلامی مبنی بر خیزش علمی و فناورانه به کمک نســلی نو که به عنوان یک مطالبه 

جدی در دیدار اخیر نخبگان با ایشــان مطرح شــد با تعریف کلان پروژه ها، ایجاد ســازوکارهای نوآورانه تامین مالی و تخصیص بازار به شرکت های 

دانش بنیان محقق می شــود.وی گفت: مقام معظم رهبری در این دیدار، به حرکتی که دو دهه پیش با عنوان جنبش نرم افزاری آغاز شــد اشــاره 

داشــتند و برتری های علمی، جایگاه کشــور در نیروی انســانی متخصص و دانشــمندان برجســته را ماحصل این جنبش نرم افزاری دانســتند و تاکید 

کردنــد کــه امــروز بــه یک خیزش فناورانه و نوآورانه نیاز داریم. به نظر می رســد، این خیزش به کمــک شرکت های دانش بنیان و راهکارهای نوآورانه 

با همکاری و حمایت همه بخش ها محقق خواهد شــد به طوری که شــاهد تحول در تمامی عرصه ها خواهیم بود.رییس بنیاد ملی نخبگان، توســعه 

بــازار، تعریــف راهکارهــای نویــن مالــی و تعریف پروژه های کلان و نیازمحور را از اولویت های معاونت علمی دانســت و افزود: با توجه به عزم 

جــدی معاونــت علمــی در تعریــف ســازوکارهای متنوع و گوناگون تامین مالی و همکاری نهادهای تامین مالی از جمله بانک ها از یک ســو و بلوغ 

شرکت های دانش بنیان توانمندی که در حوزه های مختلف حرفی برای گفتن دارند از ســوی دیگر، اکنون این فرصت فراهم اســت که کلان ترین و 

راهبردی ترین نیازهای کشــور در حوزه های مختلف با کمک دســتگاه های بهره بردار، تامین مالی مناســب و تخصیص بازار بالقوه به این شرکت ها 

تامین شــود. دهقانی ادامه داد: به کمک این جرم ایجاد شــده می توان در یک سری موضوعات که دغدغه و نیاز جدی صنعت برق و صنعت آب 

اســت، در ابعــاد کلان یــک تــا پنج میلیون دلار با شرایط اســتاندارد مورد توافق طرفین، کلان پروژه هایی را تعریف کــرد که تامین مالی صورت بگیرد و 

تضمین خرید داشــته باشــند. به طور مثال در حوزه معدن، موافقت تامین دامپ تراک ۱۲۰ تنی، الگویی موفق از مشــارکت و همکاری بخش مصرف 

کننــده بــا حمایت هــای معاونــت علمی با تکیه به اختیارات حمایتی، ســازوکارهای تامین مالی جدید و اختیارات قانونی از جمله اعتبار مالیاتی اســت 

که می تواند به عنوان الگویی برای همکاری در ســایر حوزه ها باشــد.

رئیسی:آمریکاییهابهدیگرانمیگویند
»درجنگدخالتنکنید«،اماخودشاناز
صهیونیستهاحمایتتمامعیارمیکنند
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سیاست

رئیسی:آمریکاییهابهدیگرانمیگویند»درجنگ
دخالتنکنید«،اماخودشانازصهیونیستهاحمایت

تمامعیارمیکنند

آیت الله ســید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور در گفتگویی با شــبکه تلویزیونی »الجزیره« با اشــاره به هجوم زمینی رژیم صهیونیســتی به غزه تصریح 

کرد: صهیونیســت ها در اقدامی بی ســابقه و گســرده از هوا، دریا و زمین به غزه حمله کردند، اما به رغم برخورداری از حمایت مالی و تســلیحاتی 

آمریکا و چند کشــور اروپایی، وادار به عقب نشــینی شــدند. این ناکامی و عقب نشــینی دومین شکســت صهیونیســت ها از مقاومت پس از شکست 

طوفان الاقصی بود که شکســت دوم از اولی بســیار بزرگ تر و ســنگین تر نیز بود چرا که در شکســت اول مدعی غافلگیری بودند، اما در شکســت دوم 

خودشــان با ارتش تا بن دندان مســلح به غزه حمله کردند و جریان مقاومت آنها را وادار به عقب نشــینی کرد؛ این رخداد یک پیروزی بزرگ دیگر به 

نام ملت فلســطین رقم زد.مشروح گفتگوی رئیس جمهور با شــبکه الجزیره به شرح زیر است؛

بسم اللهّ الرحّمن الرحّیم. اتفاقات این روزها در منطقه ما اتفاقات بسیار تأسف آوری است که قلب هر انسان آزاده  و باوجدانی از هر دین و آئینی را 

جریحه دار می کند. جنایت هولناک کشتار زنان و کودکان به دست رژیم صهیونیستی، با حمایت آمریکا و چند کشور اروپایی، بسیاری از مردم جهان را 

دچار حیرت و خشم و نفرت از این رژیم کرده است به نحوی که می توان گفت در یک صف بندی قابل توجه، مردم جهان، بسیاری از صاحب نظران و 

سیاستمداران در یک طرف قرار دارند و هیئت حاکمه آمریکا و چند کشور اروپایی و رژیم جعلی صهیونیستی در طرف دیگر قرار گرفته اند.

از سوی دیگر بسیار اهمیت دارد که بدانیم؛ این رژیم جعلی به چه دلیلی علیه این مردم مظلوم این میزان از جنایت را مرتکب می شود؟ دلیل آن روحیه 

مقاومت و ایستادگی این مردم است که حاضرند شهید شوند، اما سرزمین خود را ترک نکنند و با ایستادگی خود دشمن را شکست دهند.

رژیم صهیونیستی طی 75 سال گذشته و با حمایت آمریکا ظلم های بزرگی را علیه مردم فلسطین روا داشته، بسیاری را به شهادت رسانده، بسیاری 

را زندانی و شکنجه کرده، خانه ها را بر سرشان ویران کرده، زمین های کشاورزی شان را به زور غصب کرده، اما نتوانسته است این مردم را از مقاومت 

و اصرار بر بازپس گیری سرزمین شان بازدارد، اتفاقات اخیر هم تراکم خشم ملت فلسطین در نتیجه این همه ظلم و ستم و اهانت به قدس شریف و 

مسجد الاقصی در طول این سال ها بود که در عملیات »طوفان الاقصی« تجلی یافت.

آمریکایی های مدعی حقوق بشر که این رژیم جعلی و ضدبشری را برای جنایت در غزه به تجهیزات نظامی مجهز و از آن حمایت می کنند، برای این 

اقدامات چه پاسخی به ملت خود و ملت های دنیا دارند؟ 

به نظرم آنچه امروز از مقاومت مردم فلسطین می شود فهمید یک مظلومیت توأم با اقتدار است و به تعبیر رهبری معظم انقلاب اسلامی مردم فلسطین 

را می شود مردمی مظلوم و مقتدر نامید که این روحیه و ایستادگی با چنین انگیزه و اراده ای حتماً پیروزی را به نام ملت فلسطین و جریان مقاومت 

رقم خواهد زد.امروز و در جنگ اراده ها در یک سو ملتی تحت ستم و ظلم و بیداد رژیم صهیونیستی و آمریکایی ها قرار گرفته است و در سوی دیگر 

مستکبرین، ظالمان و فرعونیان زمان یعنی آمریکا، رژیم صهیونیستی و چند کشور اروپایی قرار دارند و تردید نداریم در این جنگ اراده پولادین ملت 

فلسطین پیروز خواهد بود و  آینده از آن فلسطین و مردم فلسطین است.

خبرنگار: جناب رئیس جمهور، رژیم اسرائیل حماس را هم پیمان و شریک ایران می داند، آیا این مسئله را تأیید می کنید؟ و در صورت تأیید تا چه میزان 

خود را در دستاوردهای عملیات طوفان الاقصی شریک می دانید؟

رئیس جمهور: نیروهای مقاومت، چه در فلسطین، چه در لبنان و چه در دیگر نقاط منطقه، نیروهایی برخاسته  از متن مردم هستند که از ظلم به ستوه 

آمده و گرد هم جمع شده اند تا از وطن و حقوق خود دفاع کنند. این نیروها از آنجا که مردمی هستند، آگاه و بیدارند و دفاع شان از مردم و سرزمین 

خود در مقابل ظالمان و ستمگران دفاعی مشروع است و حتماً مورد تأیید و حمایت جمهوری اسلامی ایران هستند، این مسئله را بارها به صراحت 

و به صورت رسمی اعلام کرده ایم و معتقدیم باطل جَوَلان دارد، اما پایداری ندارد، آنچه ماندگار خواهد بود، حق است و حق مردم فلسطین نیز 

ضایع شدنی نیست.اما اگر مقصود آن است که گروه های مقاومت هر اقدامی که می کنند با دستور جمهوری اسلامی است، خیر، این گونه نیست و آنها 

در تشخیص، تصمیم و اقدام مستقل عمل می کنند، این رویه تا کنون این گونه بوده و بعد از این نیز این گونه خواهد بود.جناب رئیس جمهور، وزیر امور 

خارجه ایران بعد از شروع جنگ علیه غزه، تحرکات دیپلماتیک و سیاسی گسرده ای میان کشورهای عربی و اسلامی و با هدف ایجاد یک موضع مشرک 

از سوی این کشورها برای مطالبه آتش بس و ارسال کمک های بشردوستانه به غزه و همچنین بازگشایی گذرگاه ها داشته است، جنابعالی نیز گفتگوهای 

تلفنی متعددی را با سران و رهبران کشورهای مختلف در این خصوص داشتید، آیا موفقیت و دستاوردی در این مسیر دیپلماتیک و سیاسی حاصل شده 

است یا خیر؟

مسئله فلسطین، مسئله اول جهان اسلام و آزادی قدس شریف موضوع مهم و محوری برای امت اسلامی است و همواره باید به عنوان مهم ترین موضوع 

و دغدغه همه کشورهای اسلامی مورد توجه قرار گیرد.از آنجا که ارتباطات و تماس های ما با کشورهای اسلامی برای ایجاد همگرایی و همکاری حول 

مسئله بسیار بااهمیت فلسطین ضرورت داشت، از ابتدای این قضیه تلاش ها و فعالیت های سیاسی و دیپلماتیک در این زمینه را آغاز کردیم که حتماً در 

نزدیک کردن نگاه ها به یکدیگر بسیار مؤثر بوده است و بعد از این هم تأثیر خواهد داشت.امروز ضرورت آتش بس فوری در غزه، شکستن محاصره این 

منطقه و امدادرسانی به مردم مظلوم آن مورد اهتمام همگان است و درباره آن تردیدی وجود ندارد و با این همکاری، هم اندیشی و تبادل پیام ها میان 

سران کشورهای اسلامی، این مطالبات که مورد اتفاق جهان اسلام است، سریعاً باید حاصل شود.علاوه بر این، نتایج رأی گیری در مجمع عمومی سازمان 

ملل در این رابطه که جز چند کشور معدود کنار آمریکا، مورد تأیید همه کشورهای جهان بود، مؤید آن است که از یک سو خواست و اراده تمام 

کشورها و ملت های جهان توقف فوری این جنایات، آتش بس و امدادرسانی سریع به مردم غزه است و از سوی دیگر نشان می دهد، رژیم صهیونیستی 

تنها جنایتگر عرصه کشتار کودکان و زنان مظلوم غزه نیست، بلکه آمریکا و این چند کشور اروپایی که در حمایت از این رژیم بیانیه هم به امضا 

رسانده اند در این جنایات هولناک شریک و سهیم هستند و باید هم در برابر خدا و هم در برابر وجدان های بیدار و ملت های خود پاسخگو باشند.

همه تلاش های دیپلماتیک ما با هدف ایجاد اجماع منطقه ای و حتی فرامنطقه ای در حمایت از مردم مظلوم غزه و علیه رژیم صهیونیستی بود که 

معتقدیم امروز این اجماع در سطح جهانی شکل گرفته است و البته لازمه اثربخشی بیشر آن در تحقق خواست ملت ها که این روزها در خیابان ها 

حمایت از فلسطین و تنفر از آمریکا و رژیم صهیونیستی را فریاد می زنند، استمرار و مداومت در این تماس ها و ارتباطات است.

جناب رئیس جمهور، با توجه به آنچه این روزها در غزه می گذرد، چه خطوط قرمزی برای شما وجود دارد که اگر رژیم اسرائیل آنها را زیر پا بگذارد، 

رفتار جمهوری اسلامی ایران با این رژیم متفاوت خواهد شد؟

آنچه رژیم صهیونیستی از کشتار زنان و کودکان تا حمله به بیمارستان ها، کلیساها و مساجد تا کشتن خبرنگاران و خانواده آنها و نابود کردن تأسیسات و 

مناطق مسکونی مرتکب شده است، جملگی خط قرمزهایی هستند که این رژیم از آنها عبور کرده است.

در خبرها آمده بود که همکار فلسطینی شما در شبکه الجزیره بر اثر بمباران های رژیم صهیونیستی همه خانواده خود را از دست داده است، این 

اقدامات با کدام معیارهای قانونی، اخلاقی و انسانی سازگاری دارد؟ در کجای عالم کشتن خبرنگار و قتل عام خانواده های آنان پذیرفتنی و قابل مشاهده 

است؟

این رژیم برای جلوگیری از انتقال اخبار جنایات خود در غزه به مردم دنیا، علاوه بر کشتن خبرنگاران و خانواده های آنان، شبکه ها و خطوط ارتباطی 

و اینرنت را نیز در این منطقه قطع کرده است، اما ملت ها امروز بیدار هستند.تمام شهرهای دنیا امروز شاهد تظاهرات علیه رژیم صهیونیستی است 

و البته جا دارد از شبکه  الجزیره که به خلاف برخی رسانه ها که به دنبال سانسور جنایات صهیونیست ها در غزه هستند، تلاش کرده است در راستای 

وظیفه خطیر خود صدای مظلومیت مردم غزه را به گوش دنیا برساند، تقدیر کنم.به هرحال این رژیم با جنایات خود از همه خط قرمزها عبور کرده که 

قابل پیگیری است و جمهوری اسلامی ایران هم به وظایف خود در این زمینه و هم در حمایت از مردم مظلوم فلسطین و امدادرسانی ها عمل کرده و 

خواهد کرد.

صهیونیستها حسینی:
سرنوشتیجزاضمحلال
نخواهندداشت/آمریکا

روبهافولاست

ســید محمد حســینی معاون پارلمانی رئیس جمهور در رویداد ملی 

نوجهان که با همت اتحادیه انجمن های اســلامی دانش آموزان سراسر 

کشــور در دبیرستان دخرانه شــهید محمودزاده تهران برگزار شده است 

در ســخنانی خاطرنشــان کرد: قدرت های سلطه گر جهان همواره تلاش 

می کنند با شــگردهای مختلف ســایر ملت ها را تحقیر و تحت ســلطه 

خود نگه دارند و متاســفانه در این مســیر عده ای نیز در داخل کشــور 

بــا خودتحقیــری چنین تلقیــن می کنند که نمی توان در مقابل آنان کاری 

از پیــش برد اما انقلاب اســلامی اعتــماد به نفس و روحیه ما می توانیم را 

در بین جوانان و آحاد مردم ایران زنده کرد و تجربه 45 ســال گذشــته 

نیز نشــان می دهد که می توان با عزم و اراده مســتحکم کارها و تحولات 

بزرگی را رقم زد.

وی گفت: لازمه تغییر و دگرگون کردن معادلات یکجانبه جهانی و ایجاد 

جهان نو و تاثیرگذار بودن در جهان نو این است که بیش از پیش در 

مسیر علم و فناوری و رشد اقتصادی گام برداشته و فرهنگ تعالی بخش 

ایرانی اسلامی را به جهان معرفی کنیم.

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: رویداد نوجهان باید، نوجوانان 

کشورمان را به آینده جهانی که باید بهر از امروز و وضعی که بهر از 

وضع موجود باشد، هدایت کند. قطعا ایجاد چنین جهانی با عزم و اراده 

و بکار گرفتن همت والا شدنی و امکانپذیر است.

حسینی خاطرنشان کرد: زمانی که امام راحل حرکت و قیام خود را 

در اوایل دهه 40 ، علیه استبداد و دیکتاتوری آغاز کردند برخی از 

ایشان سوال می کردند که سربازان پیشبرد این نهضت کجا هستند و 

امام فرمودند که آنان در گهواره ها هستند و همگان دیدند که سال 56 

همانهایی که اوایل دهه 40 در گهواره بودند میداندار پیروزی انقلاب 

اسلامی شدند و پس از آن نیز با حضور در جبهه ها از تمامیت ارضی و 

ارزش ها و آرمان های انقلاب اسلامی دفاع کردند.

وی داشتن آرمان و هدف بزرگ و متعالی در مسیر حرکت انسان را 

ضروری دانست و اظهارداشت: اگر انسان در زندگی خود هیچ هدفی 

نداشته باشد دچار ایستایی و رخوت و رکود می شود در حالی که در 

آموزه های دینی و سخنان ائمه اطهار)ع( تاکید شده که باید در زندگی 

فردی و اجتماعی افق حرکت انسان وسیع باشد.

معاون پارلمانی رئیس جمهور با بیان اینکه انسان برای رسیدن به اهداف 

خود باید تلاش و پشتکار داشته باشد، گفت: مطالعه زندگی دانشمندان، 

قهرمانان، بزرگان و مشاهیر نشان می دهد که هیچ کدام اهل تنبلی و 

راحت طلبی نبودند و همه بواسطه تلاش و زحمات طاقت فرسا توانستند 

به چنین جایگاهی دست پیدا کنند لذا شما جوانان و نوجوانان نیز اگر 

می خواهید انسان موفق و تاثیرگذاری بوده و بالاتر از دیگران قرار بگیرید 

باید اهل تلاش و پشتکار باشید و یقین بدانید که با این روحیه می توانید 

به جایگاه بالایی برسید.

حسینی خاطرنشان کرد: در اغتشاشات سال گذشته معاندین و عناصر ضد 

مردم و انقلاب از ضعف سواد سیاسی و رسانه ای در بین برخی نوجوانان 

و جوانان سوءاستفاده کردند لذا دانش آموزان باید اهتمام زیادی به 

ارتقای سطح بینش و آگاهی خود داشته باشند.

وی تاکید کرد: نقش آفرینی در آینده جهان نیازمند تلاش بی وقفه در حوزه 

علم و فناوری است اگرچه گام های بلندی پس از پیروزی انقلاب اسلامی 

گام های بلندی در این زمینه برداشته شده است و از کشوری کاملا وابسته 

و ضعیف بجایی رسیده ایم که حتی کشورهای توسعه یافته غربی مشری 

و مشتاق خرید محصولات شرکت های دانش بنیان کشورمان هستند ولی 

نباید به این سطح راضی بوده و هرچه بیشر در مسیر فتح قله های علم 

و دانش حرکت کنیم.

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: با تقویت حوزه سیاست خارجی و 

همراه شدن میدان و دیپلماسی و حرکت شتابان در مسیر علم و فناوری 

و افزایش درآمدهای کشور می توان تحولات بزرگی به نفع ملت ایران 

و ملت های جهان رقم زد و امروز دولت سیزدهم در همه این حوزه ها 

حضور فعال و تاثیرگذاری دارد.حسینی با اشاره به گسره وسیع حوزه 

فرهنگی و تمدنی ایران زمین اظهارداشت: از شبه قاره هند تا شمال آفریقا 

تحت تاثیر حوزه فرهنگی ایران بوده است و استعمار انگلیس آن را دچار 

خدشه کرد و امروز باید فرهنگ متعالی ایرانیان را به جهان معرفی کنیم 

و بدون تردید ملت ها با توجه به فطرت پاک انسانی و سابقه آشنایی 

تاریخی خود از آن استقبال می کنند.

وی در ادامه با اشاره به کشتار زنان و کودکان بی پناه و مظلوم غزه توسط 

رژیم سفاک صهیونیستی گفت: فرعون نیز با کشتن کودکان نمی خواست 

که موسی در مقابل تاج و تخت و ظلم او قد علم کند ولی اراده خداوند 

شرایط را به نفع مردم رقم زد. صهیونیست ها نیز همانند فرعون و 

البته بسیار بدتر از او با قتل عام کودکان و زنان می خواهند موجودیت 

خباثت آلود خود را حفظ کنند اما بی تردید با مقاومت مردم غزه و آگاهی 

ملت های جهان راه بجایی نخواهد برد و سرنوشتی جز اضمحلال نخواهد 

داشت.

سبحانیفر:برایارائه
یکلیستمنسجمتلاش
تصمیمگیری میکنیم/
برایائتلافبالاریجانی

هنوززوداست

رمضانعلی ســبحانی فر عضو شــورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه با 

اشــاره به آخرین اقدامات حزب متبوعش برای ورود به عرصه انتخابات 

مجلس گفت: با توجه به اینکه رهبر انقلاب از ابتدای ســال درباره 

اهمیــت انتخابــات مجلس و مقوله مشــارکت در این انتخابات مطالب 

مهمی را بیان کردند، حزب اعتدال و توســعه نیز بر همین اســاس 

فعالیت هــای خــود را معطوف به حضور پر قدرت در این دوره از 

انتخابات کرده است.

وی با بیان اینکه »حزب اعتدال و توسعه معتقد است که همه  

جریان های سیاسی باید نهایت اهتمام خود را برای تحقق حضور پرشور 

مردم در انتخابات به کار ببندند«، تصریح کرد: ما در گام اول طی 

فراخوانی، همه افرادی که این توانمندی و شایستگی را در خود می دیدند 

که در عرصه انتخابات حاضر شوند را دعوت به نام نویسی کردیم. 

سبحانی فر با اشاره به چهره های شاخص حزب اعتدال و توسعه که 

در انتخابات ثبت نام کرده اند، خاطرنشان کرد: علاوه بر بنده، آقایان 

محمدباقر نوبخت، علی آقازاده، جواد هروی و خانم زهرا اربابی و برخی 

دیگر از اعضای شورای مرکزی در انتخابات ثبت نام کرده ایم. 

سخنگوی سابق حزب اعتدال و توسعه با بیان اینکه برای گام دوم 

منتظر هستیم تا ببینیم نتیجه بررسی صلاحیت ها توسط شورای نگهبان 

چه می شود و چه تعدادی از افراد منتسب به حزب اعتدال و توسعه 

از فیلر شورای نگهبان عبور خواهند کرد، عنوان کرد: اگر تعداد افراد 

تایید صلاحیت شده برای بستن یک لیست انتخاباتی کافی باشد آن زمان 

می توانیم بر روی ارائه یک لیست منسجم کار جدی تری انجام دهیم. 

وی همچنین درباره احتمال ارائه لیست مشرک طیف موسوم به 

اعتدال گرایان با محوریت حسن روحانی و علی لاریجانی به سرلیستی 

نوبخت گفت: در این خصوص تاکنون بحث جدی صورت نگرفته است.

سبحانی فر یادآور شد: همانطور که عرض کردم هنوز درباره بیان اینگونه 

نقطه نظرات خیلی زود است و باید ابتدا تکلیف بررسی صلاحیت ها 

روشن شود تا بتوانیم در زمان خودش  درباره ائتلاف های سیاسی محتمل 

نیز صحبت کنیم. 

حزب اعتدال و توسعه به دبیرکلی محمدباقر نوبخت از احزاب اعتدال گرا 

و نزدیک به اصلاح طلبان است؛ این حزب در سال 92 و 96 جزو حامیان 

آقای حسن روحانی بود.

اجتماعبزرگاساتید
دانشگاههایتهراندر
جنایتهای محکومیت
رژیماشغالگربرگزار

میشود

بــا افزایش جنایات رژیم کودک کش صهیونیســتی و قتل عام مردم مظلوم 

و بی دفاع فلســطین و به ویژه حملات وحشــیانه هوایی و زمینی اخیر، 

خشــم و انزجار جهانیان از این لکه ننگ منطقه روبه افزایش اســت 

و ســکوت هیچ انســان آزاده ای در برابر این حملات ددمنشانه جایز 

نیســت.در این راستا و در پی درخواست های مکرر اساتید دانشگاه ها 

مبنی بر برگزاری تجمع اعراضی در محکومیت جنایات رژیم صهیونیستی 

و حمایت از مردم زجرکشیده فلسطین، به اطلاع می رساند: اجتماع بزرگ 

اساتید دانشگاه های تهران صبح روز دوشنبه 8 آبانماه ساعت 10 صبح 

در مقابل دفر سازمان ملل در تهران به آدرس: تهران، خیابان شریعتی، 

خیابان قبا، بلوار شهرزاد، دفر سازمان ملل، پلاک 8 برگزار خواهد شد.

سازمان بسیج اساتید کشور از اساتید دانشگاه های تهران دعوت می نماید 

با حضور یکپارچه در این تجمع بزرگ، خشم و انزجار خود از این حملات 

وحشیانه و رذیلانه را ابراز نموده و حمایت خود از مردم بی دفاع فلسطین 

را اعلام نمایند.
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فرهنگوهنر

چهلمین
کتاب نمایشگاهبینالمللی
استانبولافتتاحشد/

حضورناشرانیازایران
دربخشبینالملل

چهلمین دوره نمایشــگاه بین المللی کتاب اســتانبول به مناسبت یکصدمین 

ســالگرد اعلام جمهوری ترکیه با شــعار »زنده باد جمهوری« با شرکت 

بیش از 1000 ناشر داخلی و خارجی در محل دائمی نمایشــگاه تویاپ 

آغاز به کار کرد.

در مراســم افتتاحیه این نمایشــگاه اکرم امام اوغلو، شهردار استانبول 

اظهار داشــت: تویاپ هرســاله محل دیدار دوست داران کتاب و کتاب 

خوانی اســت و به شــخصه در طول زندگی خود از کتاب ها چیزهای 

زیادی آموخته ام،کتاب خوانی ســهم موثری در شــخصیت و جایگاه 

کنونی ام ایفا کرده اســت. وجود کتاب بهرین راه بشر برای حفظ، 

اشــراک و انتقال خاطره جمعی به آینده اســت.

ســفیر مالزی: تطبیق »کتاب« با فناوری روز فرصتی طلایی 

بــرای انتقال فرهنگ در جهان
امام اوغلو در ادامه ضمن اشــاره به حضور انتشــارات شهرداری استانبول 

در این نمایشــگاه، بیان کرد: شــهرداری اســتانبول از روز آغاز به کار، بیش 

از 705 هــزار جلــد کتــاب را خریداری و به صورت رایگان در اختیار 62 

کتابخانــه عمومــی که بزودی این رقم تا ســه برابر افزایش خواهد یافت، 

قرار داده اســت. از ســوی دیگر همکاری مشــرک با  395 موسسه نشر و 

توزیع صورت گرفته اســت. تهیه و چاپ کتاب های آزمون یکی دیگر از 

پروژه های مشــرک شــهرداری با برخی از موسسات انتشاراتی است.

این درحالی اســت که میهمان افتخاری نمایشــگاه امسال، نرمین آبادان 

اونات، نویســنده، استاد دانشــگاه، حقوقدان و جامعه شناس سرشناس 

ترکیه اســت. برگزاری نشســت های تخصصی با محور شعر، داستان، 

ادبیات کودک و نوجوان، رمان و مقاله و دیدار با نویســندگان و امضای 

کتاب از جمله برنامه های جانبی نمایشــگاه 9 روزه کتاب اســتانبول اســت.

همچنین در بخش بین المللی امســال نمایشــگاه کتاب اســتانبول ، ناشرانی 

از ایران، مقدونیه شــمالی، آلمان، چین، رومانی شرکت یافته تا ضمن 

معرفی تازهای نشر، اطلاعاتی درباره وضعیت »بازار نشر« به اشــراک 

بگذارند.

نشست هیئت ایرانی با مدیرعامل طرح تدا و اتحادیه ناشران 

ترکیه
در این نشست درباره دغدغه های ترجمه کتاب به زبان ترکی و فارسی، 

ضرورت استفاده نویسندگان ایرانی از قلم روان و متناسب با محیط و 

ادبیات ترکیه برای نوشتن آثار فارسی برای ترجمه به زبان ترکی، حمایت 

از آثار ترجمه شده، معرفی طرح های تاپ و گرنت، در نظر گرفتن 

تسهیلات گمرکی  برای حضور ناشران ترکیه در نمایشگاه بین المللی کتاب 

تهران، فراهم کردن امکان حضور ناشران ترکیه در نمایشگاه بین المللی 

کتاب تهران، ارتباط ناشران دو کشور و... صحبت و در پایان دعوت نامه 

حضور در نمایشگاه بین المللی کتاب تهران بین اعضای اتحادیه ناشران 

ترکیه توزیع شد.

فراخوانجشنوارهملی
سرودفجرمنتشرشد

به نقل از روابط عمومی جشنواره ملی سرود فجر، این رویدادِ ملی با 

هدف توجه به دستاوردهای خلاقانه هنری و قابلیت های ویژه گروه های 

سرود و جمع خوانی، نمایش و معرفی نمونه هایی از برترین آثار، ایجاد 

فضای گفت وگو و تعامل هنری، ارتقای دانش شنیداری و هنری جامعه 

نسبت به سرود و جمع خوانی و ارتقای کیفیت آثار تولیدی و انتشار آن 

در قالبی ارزشمند در جامعه، به طور رسمی فعالیت خود را از هفتم مهر 

1402آغاز کرد.

جشنواره شامل دو بخش رقابتی و جانبی است؛ در بخش رقابتی گروه ها 

می توانند در قالب گروه های سرود، کُر و آکاپلا)اجرای اثر بدون ساز( 

شرکت کنند. بخش جانبی جشنواره هم شامل کتاب، پایان نامه و رساله 

با موضوع هایی درباره جمع خوانی است که در این بخش هم برگزیدگان 

معرفی خواهند شد.

جشنواره ملی سرود فجر با محورهای موضوعی مقاومت و حماسه، ملی، 

آیینی و آزاد برگزار می شود. گروه های سرود حداکثر با 20 نفر، گروه های 

کُر حداکثر با 32 نفر و گروه های آکاپلا حداکثر با 32 نفر می توانند در 

جشنواره شرکت کنند. شرکت در جشنواره محدودیت سنی ندارد.

این جشنواره در چهار مرحله برگزار می شود که مرحله نخست به ارسال 

آثار اختصاص دارد، مرحله دوم به صورت منطقه ای خواهد بود و در 

مرحله سوم برگزیدگانِ بخشِ منطقه ای وارد مرحله راهبری می شوند. 

مرحله چهارم هم به صورت کشوری در تهران و با معرفی برگزیدگان 

برگزار خواهد شد.

ایرانوچیندرنظمنوین
جهانیازکشورهایمؤثر

هستند

دومین نشســت کمیته مشــرک فرهنگی جمهوری اسلامی ایران و 

جمهــوری خلق چین با حضور حجت الاســلام محمدمهدی ایمانی پور 

رئیس ســازمان فرهنگ و ارتباطات اســلامی، حسین روزبه معاون توسعه 

روابط فرهنگی بین المللی ســازمان فرهنگ و ارتباطات اســلامی، محمد 

حســن تقی زاده مدیر کل امور بین الملل وزارت ورزش و جوانان، معاون 

وزیــر فرهنگ و گردشــگری چیــن همراه با هیأت همراه و نمایندگان 

دســتگاه های اجرایی کشــورمان پیش از ظهر امروز یکشــنبه ۷ آبان در 

ســازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی برگزار شد.

در این جلســه تفاهم نامه مبادلات فرهنگی میان دو کشــور به امضا 

رسید.

در ابتدای این نشســت معاون فرهنگ چین گفت: برای برگزاری این 

جلســه امروز خیلی زحمت کشــیده اســت که تشکر می کنم. در راستای 

تعمیق و گســرش روابط فرهنگی، هنری و آموزشــی دو کشــور با هم 

همکاری خوبی خواهیم داشــت. طرفین امید داریم با اســتفاده از این 

کمیتــه مشــرک مخصوصاً به منظــور تعمیق برنامه ها یکسری پروژه ها را 

اجرایــی کنند تا بر این اســاس بتوانیــم این روابط فرهنگی را پیش ببریم.

در ادامه این نشســت حجت الاســلام ایمانی پور گفت: در نظم نوین 

جهانی ایران و چین از کشــورهای مؤثر هســتند و می توانند ایفای نقش 

بهری داشــته باشــند. امید اســت مبادله فرهنگی ایران و چین برای دوره 

ســه ساله راه گشای بیشــر برای اجرای برنامه های بهر باشد.

وی افزود: تشــکیل کمیته مشــرک فرهنگی جمهوری اسلامی ایران 

و جمهوری خلق چین در کنار کمیســون اقتصادی و سیاســی حاکی 

از اهمیت روابط این دو کشــور اســت و امیدواریم بتوانیم همکاری 

بیشــری داشته باشــیم؛ ما از ظرفیت همکاری های منطقه ای و جهانی 

خوبی برخوردار هستیم.

تقی زاده یکی دیگر از ســخنرانان این نشســت گفت: کسب مقام 

قهرمانی در مســابقات پارا آســیایی را به مردم چین و همچنین کســب 

مقام نایب قهرمانی ورزشــکاران کشــورمان برای اولین بار در طول 

تاریخ در بازی های پارا آســیایی را به مردم کشــورمان تبریک می گویم. 

از دولــت و ملــت جمهوری خلق چیــن بابت برگزاری موفقیت آمیز 

مســابقات آسیایی و پارا آســیایی در چین نیز تشکر می کنم.

وی با اشــاره به تفاهم نامه منعقده بین دو کشــور که در خلال ســفر 

ریاســت جمهور کشــورمان به چین انجام شد و دیدار وزیر ورزش 

و جوانان کشــورمان با همتای چینی در هانگژو ادامه داد: ســاخت 

ورزشــگاه در تهران توســط طرف چینی یکی از مباحثی بود که در دیدار 

 IPPR دو وزیر مورد توافق قرار گرفت و در همین راســتا شرکت مشــاور

از چیــن هــم اکنــون در تهران حضور دارد و در حال انجام مطالعات 

اولیه است.

مدیــر کل امــور بین الملل وزارت ورزش و جوانان افزود: طرف چینی 

زمینه تشــکیل هر چه سریع تر کمیته کاری مشــرک در خصوص ســاخت 

مجموعه ورزشــی را فراهم ســازد. اعضای کمیته کاری مشرک طرف 

ایرانی مشــخص شــده اند و منتظر مشــخص شدن اعضای کمیته طرف 

چینــی هســتیم و همچنین آماده ایم تــا از هیأت چینی در تهران میزبانی 

کنیــم یــا اینکه در صورت تمایل طرف چینی اولین جلســه کمیته تخصصی 

کاری را در پکــن برگــزار کنیم. امیدوارم بتوانیم با ارتباط هر چه بیشــر 

دوطرف در راســتای توســعه دیپلماسی ورزش و جوانان قدم های مؤثری 

بر داریم.

در ادامــه نشســت مذکور طرف چینــی نیز ضمن تبریک بابت نتایج 

شــگفت انگیز ورزشــکاران ایرانی در مســابقات پارا آسیایی به مسئولین 

ورزش جمهوری اســلامی ایران، قول داد مباحث مطروحه در نشســت را 

بــه ســازمان کل ورزش چین همچنیــن وزارت بازرگانی چین منعکس کند.

در پایان دومین نشســت کمیته مشــرک فرهنگی جمهوری اسلامی ایران 

و جمهوری خلق چین حســین روزبه صورتجلســه این نشســت مشرک را 

قرائت کرد.

متن این صورتجلســه به شرح زیر است؛

وزارت فرهنگ و گردشــگری جمهوری خلق چین و ســازمان فرهنگ و 

ارتباطات اســلامی جمهوری اســلامی ایران در اجرای تفاهم نامه ای که در 

ســال ۱۳۹۰ برای تشــکیل کمیته مســتعد فرهنگی دو کشور امضا نمودند، 

دومین جلســه این کمیته امروز یکشــنبه ۷ آبان در تهران و در ســازمان 

فرهنگ و ارتباطات اســلامی با ســخنان حسین روزبه معاون توسعه 

روابط فرهنگی بین المللی ســازمان فرهنگ و ارتباطات اســلامی و معاون 

وزیر فرهنگ و گردشــگری خلق چین برگزار شــد.

مقرر شــد با حمایت از اجرای تمدن جهانی با در نظر داشــت احرام 

بــه فرهنگ و مقدســات ملت هــا با مراودات و تعاملات فرهنگی حس 

همزیســتی ملت ها تقویت شــود. هر دوطرف شرایط ادراک سازی این 

تفاهــم نامــه را فراهم خواهند نمــود. در بخش های مختلف فرهنگی هر 

دو کشــور از جمله گردشــگری، صدا و ســیما، سینما، نمایشگاه های کتاب و 

صنایع دســتی مبادله فرهنگی انجام شود.

در این نشســت نماینده های فرهنگی دو کشــور در مورد برنامه های 

پیشــنهادی خود نیز به تبادل نظر پرداختند.

»عملیاتالمپیک«باچههدفیساختهشد؟/افشاییک
جنایتآشکاراسرائیلی!

امید طهرانی تهیه کننده مســتند »عملیات المپیک« به کارگردانی و نویســندگی حســین الهام که هر روز با اجرای مصطفی شــوقی از شــبکه افق روی 

آنتن می رود درباره ســوژه این مســتند گفت: ســوژه مســتند »عملیات المپیک« یک ســوژه ورزشی اســت که به تحریم ورزشی رژیم صهیونیست 

پرداخته اســت. وجه تســمیه اســم آن نیز به عملیات »بازی های المپیک« که عملیات نظامی و خرابکاری تأسیســات هســته ای ایران در ســال 2009 است 

و 5 کشــور در آن خرابکاری دخیل بودند برمی گردد. یعنی علاوه بر دولت اسرائیل، آلمان، فرانســه، هلند و آمریکا نیز حضور داشــتند که حلقه های 

المپیک را تشــکیل می دهند.او در ادامه افزود: ســال 2016 که ترامپ، رییس جمهور آمریکا و آمریکا از برجام خارج شــد؛ کمپین فشــار حداکثری علیه 

ایران را راه انداخت. در امتداد آن یک فشــار بر ورزش ایران نیز به وجود آمد که ســوژه های متعددی را به همراه داشــت و مخاطبان باید به یاد 

داشــته باشــند پناهندگان و مهاجرانی که به این بهانه از ایران رفتند یکی از مقاصدشــان نیز آلمان بود. این کمپین را آمریکا به راه انداخت و اسرائیل 

از آن حمایت کرد. هلند و فرانســه نیز به نوعی دخیل بودند. بر همین اســاس نام مســتندی را که ســاخته شــد »عملیات المپیک« گذاشــتیم.

این تهیه   کننده که در برنامه زنده »به افق فلسطین« این نکات را مطرح می کرد، یادآور شد: این نام برای آن گذاشته شد که هم وجه تسمیه آن عملیات 

باشد و هم نشان دهد پروژه شان تحریم ورزش ایران در المپیک 2020 بود و نمی خواستند بگذارند ایران در این المپیک حضور داشته باشد. البته به 

نتیجه نرسید و بارزترین آن هم مورد سعید مولایی بود که در مستندمان به آن پرداخته ایم. بهانه شان هم عدم حضور ایران در مقابل رژیم صهیونیست 

بود. این موضوع نشان می دهد چقدر برای شان مهم است که ورزشکاران ایرانی با ورزشکاران اسرائیلی مسابقه بدهند.

طهرانی با اشاره به سابقه تحرم ورزشی اسرائیل گفت: داستان تحریم ورزشی رژیم صهونیستی به دهه 80 میلادی برمی گردد. ایران و کویت، اسرائیل را 

از آسیا و المپیک بازی های آسیایی هندوستان 1982 اخراج کردند. بنابراین سابقه تحریم از قبل نیز وجود داشته؛ این موضوع نشان می دهد اگر اسرائیل 

تحت فشار قرار گیرد فرار می کند و نمی ایستد. کشورهای دیگری که مشی اسرائیلی داشتند نیز مورد تحریم قرار گرفتند. در مستند نیز اشاره شد رژیم 

آپارتاید آفریقای جنوبی با فشارهایی که به وجود آمد و سر دم دار آن نیز کشور هندوستان بود -و جالب است این روزها هند از اسرائیل حمایت 

می کند- اجماع جهانی باعث شد تا آفریقای جنوبی از حضور برای رقابت در دو المپیک باز بماند و نتواند در آن شرکت کند. وقتی تعدادی از کشورها 

به پشتوانه مردم شان با استفاده از دیپلماسی به مجامع بین المللی بیایند و کنشگری فعالانه انجام دهد؛ طرف ظالم مجبور به عقب نشینی می شود و آن 

طرفی که دنبال حق است می تواند حق خود را به دست آورد.تهیه کننده مستند »عملیات المپیک« تأکید کرد: جدای از اقدامات نظامی که در حال رخ 

دادن است؛ رژیم صهیونیستی نیز با همین فرآیندهای دیپلماتیک پیش رفت و برای به دست آوردن مشروعیت به سازمان ملل رفت. چون به ورزش نیز 

از سوی رسانه هاتوجه زیاد است یک ابزار بسیار خوب برای کسب مشروعیت محسوب می شود. در ورزش اصطلاحی به نام اسپرت واشی وجود دارد که 

ترجمه آن ورزش شویی می شود؛ اما من می گویم خون شویی. خونی را که روی دست اش است و کشتاری که انجام می دهد به وسیله ورزش می شوید 

و به خودش مشروعیت می دهد که ببینید همه کشورها با من مسابقه می دهند.وی با اشاره به تحریم آفریقای جنوبی توسط ایران گفت: ایران بعد 

از آنکه انقلاب اسلامی اسرائیل را به رسمیت نشناخت آفریقای جنوبی را نیزبه رسمیت نشناخت. یعنی مسئله نژادپرستی و آپارتاید نیز مدنظر بود و 

اینطور نبود که صرفا فقط اسرائیل تافته جدا بافته باشد. هر کشوری که چنین رفتارهایی داشته باشد با آن مخالف خواهیم بود. ملت ایران همیشه 

خوی آزادی خواهانه داشته است و این ضدیت با اسرائیل از انقلاب اسلامی شروع نشده و قبل از انقلاب هم بوده است. حالا اینکه بعد از انقلاب 

چه شده که کمرنگ شده است علت های مختلفی می تواند داشته باشد. شاید در رسانه ها کمر به آن پرداخته شده باشد. شاید مسئولان امر خیلی آن 

را پیگیری نکرده اند. چون در حقوق بین الملل و مجامع بین الملل بهانه های بسیاری وجود دارد که آن را دست مایه قرار دهیم و پروژه تحریم ورزشی 

اسرائیل را پیش ببریم. این موضوع می تواند یکی از ابزارهای اثرگذار فشار بر روی اسرائیل باشد.به باور طهرانی موضوع تحریم ورزشی اسرائیل به 

درستی پیش نمی رود چون از مسیر درست آن پیش نرفته و گفت: »معمولاً بازی نکردن ایران با اسرائیل همراه با بهانه می شود. چون از مسیر درست 

آن نرفتیم. این تاکتیک برای جودو و کشتی لو رفت و باعث شد تا به ایران بابت بازی با اسرائیل فشار آورند. یک راهی که می تواند وجود داشته باشد 

این است که بلوک تحریم با کشورها و مردمی که با این مسئله مشکل دارند و همراه هستند تشکیل داده شود. در جام جهانی دیدیم که مردم تا چه 

میزان از رژیم صهیونیستی نفرت دارند. با فرآیند دیپلماتیک و حقوق بین الملل که بندهای بسیار جدّی دارد کشوری که جنایت جنگی دارد موظف به 

واکنش نشان دادن است. کشورها و مردم بیایند یک جنبش تحریم آغاز خواهد شد.او با بیان سؤالی که چرا در مسابقات با آنها شرکت نکرده و آنجا 

شکست شان نمی دهیم گفت: این موضوع اتفاق تیپیکالی است که هر بازی برد و باخت دارد. دقیقا آنها دنبال همین موضوع برای مشروعیت گرفتن 

هستند. در صورتی که این کنش یک کنش آزادی خواهانه است. آزادی بیان را این طور نشان می دهد که من نمی خواهیم با رژیمی که این کارها را 

کرده است بازی کنیم. مسابقه ندادن یک تاکتیک برای نادیده گرفته شدن رژیم صهیونیست است. جودوکار روسی الاصل اسرائیلی که رئیس فدراسیون 

جودو می شود مأموریت می گیرد علیه کمپین های تحریم ورزشی فعالیت می کند تا با ما مسابقه بدهند.امید طهرانی در زمینه اینکه سیاست و ورزش 

از یکدیگر جدا هستند یا خیر گفت: قبل از جنگ روسیه و اوکراین وقتی دوران جنگ سرد بود دو المپیک برگزار شد. یک المپیک به میزبانی شوروی و 

دیگری به میزبانی آمریکا بود. 1980 و 1984 که هر کدام از این کشورها در زمان بازی در کشور مقابل به شرکت در مسابقه حاضر نشدند. این کار 

کاملاً حرکت سیاسی بود. مگر ورزش یک فعالیت غیرسیاسی و بی طرفانه نیست؟ پس چرا آن زمان تحریم کردید؟ بنابراین این موضوع نشان می دهد 

ورزش برای سیاستمداران ابزار کنشگری سیاسی است. چون ورزش در رسانه مورد توجه است.وی اذعان کرد: خیلی وقت ها گفته می شد دولت ها 

در زمان جام جهانی کارهایی می کنند چون رسانه ها تمرکزشان بر روی ورزش است و افکار عمومی نیز حواس اش نیست. لذا مخاطب هایی که تاریخ 

نخوانده اند می گویند سیاست از ورزش جداست. ما اولین کشوری نیستیم و تنها کشور هم نخواهیم بود. بسیاری از کشورها قبل از ما بودند بعد از ما 

هم خواهند بود. جنگ اوکراین باعث شد تا افکار عمومی متوجه شود از هر ابزاری برای آنکه سیاست شان را پیش ببرند استفاده می کنند. یکسری از 

ورزشکاران ما به کشورهای دیگر مهاجرت کرده اند چون نمی توانستند آزادانه مسابقه بدهند. به کشوری رفتند که با نماینده روسیه طرف شدند. آنجا به 

آنها گفته شد حق ندارند با بازیکن روسیه مسابقه بدهد. زبان سیاست همه جا یکی است و همه کشورها پای سیاست شان می ایستند.به گفته طهرانی 

می توان از طریق فعالیت های گوناگون به صورت قانونی بازی نکردن با اسرائیل را پیش برد و گفت: متولی ورزش در المپیک، کمیته ملی المپیک است. 

وزارت ورزش می تواند حمایت کند؛ اما رایزنی، سیاستگذاری و سیاست ورزی ها دست کمیته ملی المپیک برای بازی های بین المللی است. چرا یکسری از 

ورزش ها مورد توجه هستند و یکسری پیش نمی آید. کاملاً مشخص است آنکه پشتوانه یک ورزش است می داند چگونه رفتار کند تا چالش ها کمر شود. 

هدف آن است تا اوضاع آرام بماند. اما وقتی دست رئیس فدراسیون و رایزن فرهنگی را از منظر حقوقی پرُ کنی دیگر ادعا می کنید که چرا اصلاً درون 

جدول بازی، اسرائیل گذاشته شده است و اصلاً بازی را به رسمیت نمی شناسیم و وارد مسابقه نمی شویم. مالزیایی ها این کار را انجام دادند. در مالزی به 

دلیل آنکه اسرائیلی ها را راه نداند جام جهانی در آنجا کنسل شد. با این حال دیپلماسی آنها آنقدر قوی بود که دور بعد مجدد میزبانی گرفت.

تهیه کننده مستند »عملیات المپیک« با تأکید بر وجود دو دستگی افزود: دو دستگی وجود دارد. حتی در شورای عالی امنیت ملی نیز این بحث ورود 

پیدا کرده بود. تا این سطح رفته است و اگر قرار است تصمیم گیری رخ دهد آنجا می تواند این اتفاق بیافتد. در فرآیند نرم، اغنای افکار عمومی، رایزنی 

و دیپلماسی است که باید قوی تر عمل شود و بستگی به افرادی دارد که دارای جایگاه های مدیریتی هستند. به هر حال کار سختی است و فعالیت 

مستمر می خواهد. اسرائیل این کار را کرده است.

او با بیان یک مثال گفت: فکر کنید داعش از بین نمی رفت و دولت هم تشکیل می داد و سازمان ملل نیز می پذیرفت. چند سال بعد می خواست در 

مسابقات شرکت کند و ما آنها را تحریم می کردیم. عین اتفاقی که برای اسرائیل رخ داده. یک منطق انسانی است. کسی که مقداری ظالم و مظلوم و 

جبهه بندی ها را نظاره کند خیلی بعید است طرف مظلوم نایستد.



حدیثروز:
امام باقر علیه السلام
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آموزد، او را تأديب مى كنم .

المحاسن، ج ۱ ص ۳۵۷
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زیباترینروستاییزدکجاست؟

روســتای ده بالا تفت روســتایی کوچک و دوست داشــتنی است که در شهرســتان تفت یزد خودنمایی می کند.

این روســتا با منظره های طبیعی زیبا، فرهنگی غنی و ســنت های بومی خاطره انگیز به گل سرســبد جاهای دیدنی اطراف یزد تبدیل شــده اســت.

روســتایی که از آن صحبت می کنیم جاذبه های گردشــگری بی شماری دارد.

روســتاهای ایران به داشــتن مردمانی باصفا معروف هســتند. این شرایط درباره روســتای ده بالا نیز صدق می کند.

از آنجایی که این روســتا یکی از خوش آب وهواترین روســتاهای یزد اســت، مردمان آن عموماً با دامداری و زراعت روزگار می گذرانند.

محصولاتی که در این روســتا کشــت می شــود، در گروه بهرین محصولات زراعی ایران قرار دارند. مقدار بســیار زیادی از زردآلو، هلو و گردوی این 

روســتا به کشــورهای خارجی صادر می شــود.حتماً  شــما هم ضرب المثل هر کجا آب باشد، آبادانی است را شنیده اید. این ضرب المثل درباره روستای ده بالا 

کاملاً مشهود است.برای اثبات آن کافی است به رود زیبایی اشاره کنیم که از دل روستا می گذرد. به لطف گذر رود از روستا، مادر طبیعت فرصتی برای 

هنرنمایی پیدا کرده است. به هر کجای روستا که نظر بیندازید، با شاهکاری از هنرنمایی مادر طبیعت روبه رو خواهید شد.

اهالی این روستا با گویش شیرین یزدی صحبت می کنند. امکان ندارد که پای صحبت یکی از ریش سفیدهای روستا بنشینید و مجذوب لهجه  شیرین 

مردمان این منطقه نشوید.از آنجایی که این روستا باغ های پرمحصول و مزارع سرسبزی دارد، دامداری به شغلی محبوب و پردرآمد برای اهالی روستا 

تبدیل شده است.به لطف این شرایط، محصولات لبنی بسیار خوشمزه و باکیفیتی در روستا به عمل می آید. اگر راهی این روستا شدید، حتماً  خودتان را 

مهمان صبحانه ای جانانه با شیر، ماست و کره محلی کنید.ده بالا را از هر منظری که بنگرید، روستایی جالب برای گردشگری است. برای نمونه می توان 

به معماری این روستا اشاره کرد. روستای ده بالا اکنون دو بافت سنتی و امروزی دارد.به لطف این معماری، قسمتی از این روستا را خانه هایی با مصالح 

آجر، سیمان و آهن تشکیل می دهند و قسمتی دیگر کلبه هایی با مصالح خشت و چوب.برای شما از آب وهوای خوش روستا گفتیم. می توان گفت بدون 

شک آب وهوا و طبیعت سرسبز این روستا، مهم ترین جاذبه گردشگری آن است.

امکان ندارد در فصل های بهار و تابستان راهی ده بالا شوید و رایحه خوش میوه های باغ های این روستا به مشام شما نخورد.

چشم اندازهای طبیعت اطراف این روستا نیز جان می دهد برای عکس های سلفی و خاطره سازی اینستاگرامی. از زیبایی دشت های اطراف روستا هر 

چقدر تعریف کنیم، کم گفته ایم.این دشت ها در فصل بهار با گل های زیبا آراسته می شوند. همان گونه که اشاره کردیم، رودخانه ای خروشان از دل روستا 

می گذرد. قناتی پرآب نیز در نزدیکی روستا جریان دارد.این قنات با نام شروین شناخته می شود. به لطف چنین منابع آبی، گل های بنفشه وحشی، زنبق،  

محمدی، آلاله وحشی و نسرن صورتی در گوشه وکنار روستا خودنمایی می کند.این روستا بهشت علاقه مندان داروهای گیاهی است.

امکان ندارد راهی روستای ده بالا شوید و چشم شما به گیاهان دارویی سودمندی مانند گون، پرسیاوشان، دم اسبی، انغوزه، گلپر، آویشن و 

اسطوخودوس روشن نشود. جالب است بدانید جاذبه های گردشگری طبیعی، فقط قسمتی از زیبایی های این روستاست.

اینجا به لحاظ جاذبه های تاریخی و اماکن مذهبی نیز حرف های زیادی برای گفتن دارد.حسینیه ای قدیمی و مسجد جامعِ این روستا در گروه جاهای 

دیدنی استان یزد با جاذبه های مذهبی قرار دارند.به علاقه مندان گردشگری در جاهای تاریخی نیز این نوید را بدهیم که قدمگاه باغستان، مکانی 

قدیمی در این روستاست که داستان های زیادی در سینه پنهان کرده است.

روستای ده بالا برای گردشگران ماجراجو نیز مکانی جذاب به حساب می آید. دلیل این جذابیت را می توان در منطقه های کوهستانی اطراف روستا 

جست وجو کرد.

در این منطقه ها بساط تفریح های هیجان انگیزی مانند کوهنوردی، صخره نوردی و برف نوردی مهیاست. چشمه مزرعه عرب، آسیاب های محله باغستان، 

چشمه های محله جانبرازان، تفرجگاه سنگ شیدا و زیارتگاه پیر غریب از دیگر جاهای دیدنی اطراف روستا به حساب می آید.

مسجدجامعاردکانیزدرابایددید

مســجد جامع اردکان از آثار تاریخی و مکان های دیدنی اردکان در بافت قدیمی شــهر اســت و به دوره صفوی تعلق دارد.

ایوان و گنبد این مســجد در ۵۰۰ ســال گذشــته، پنح بار تعمیر شده است.

در این مســجد، زیراندازی وجود داشــت که مربوط به ســال ۱۰۱۶ قمری بود و اکنون در موزه مردم شناســی اردکان نگهداری می شــود.

در ورودی زیبا و باارزش مســجد با صدها قطعه چوب پنج ضلعی، با ظرافت تمام ســاخته شــده اســت.

دماغه ی در نیز چهار قطعه فلز دارد )و جای چهار قطعه دیگر خالی اســت( که روی آن ها با خط کوفی، کلمات »الله« و »محمد« نوشــته شــده 

اســت.این اثر در تاریخ ۳ اســفند ۱۳۷۷، با شــماره ثبت ۲۲۳۹ به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رســید.

اگر در تاریخ رد ساخت مسجد اردکان را بگیریم به دوره صفوی یعنی چیزی حدود قرن ۷ خورشیدی می رسیم. عده ای از باستان شناس ها قدمت مسجد 

را از قرن ۱۰ تخمین زده اند.

بعضی منابع هم عدد ۷ را برای تقویم قمری و عدد ۱۰ را برای تقویم خورشیدی دانسته اند. چون در همین سال ها قدرت بین تیموریان و صفویان 

دست به دست شده است، بعضی ها این مسجد را مسجدی تیموری می دانند.

اگر دنبال تاریخی ملموس تر می گردید، مسجد اردکان قدمتی ۵۰۰ساله دارد.

با هر بار مرمت این مسجد بخش هایی دیگر هم به آن اضافه کردند. در موزه مردم شناسی اردکان، اسنادی وجود دارد که این مرمت ها را تأیید می کند؛ 

مثلاً سندی هست که در آن مزد استادکار و کارگران یکی از مرمت ها را ۱۳۵ تومان ذکر کرده اند.

در سال ۱۳۴۰ محراب تابستانی و بسیار زیبای این مسجد را در مراحل بازسازی کاملاً تخریب کردند. قبل از ۱۳۵۸ در بخش شمالی مسجد اردکان 

هشتی اصیلی وجود داشت که از دو طرف به مسجد وارد می شد.

این هشتی حافظ حریم مسجد بود و باعث می شد رهگذران به داخل مسجد و عبادت نمازگزاران دید نداشته باشند؛ اما متأسفانه بعد از مرمت، هشتی 

زیبای مسجد را به بالکن تبدیل کردند.

چرایش را هم باید از متولیان امر پرسید. اخیراً بخش جدیدی به این مسجد اضافه کرده اند که مخصوص آموزش و قرائت قرآن است. به این بخش جدید 

قرائت خانه می گویند.

پژوهشگرها از روی بررسی ها تا عمق ۵مری معتقدند بنای دیگری هم در همین محوطه بوده است؛ اما حالا برای بازدیدکنندگان هیچ اثر ملموسی از 

آن بنا وجود ندارد. مسجد جامع اردکان زیر نظر سازمان میراث فرهنگی است و آن را در سال ۱۳۷۷ ثبت ملی کرده اند.

یک در چوبی بزرگ و مزین به عبارات قرآنی کوفی و کلون های کوچک اژدهای دوسر دهان باز، گواه قدمت دوره تیموری مسجد جامع اردکان 

می باشد.بعد از در مسجد، قدیمی ترین اشیاء به جامانده آن؛ یک حزب قرآنی به سال ۸۷۷ هـ.ش، یک قرآن قدیمی به سال ۹۶۹ هـ.ش و همچنین 

زیلویی به قدمت سال ۹۷۵ هـ.ش است که این زیلو، در »موزه مردم شناسی اردکان« نگهداری می شود.

یک سنگ معروف به »جای پای حضرت علی« و چاه و راهروی »صاحب الزمان« نیز در این مسجد قرار دارد که همواره محل رفت وآمد امام جمعه 

و موردتکریم مردم بوده است.زنان معتقد این دیار هم در روز دوشنبه اول هر ماه قمری، به دور گنبد مسجد جامع چرخیده و برای کبوتران گندم 

می ریزند سپس با روشن کردن شمع، پخش نخود و... به ادای حاجات خود می پردازند.به طورکلی شهرستان اردکان، حدود ۵۳ اثر تاریخی دارد که تاکنون 

۲۰ اثر آن، در فهرست آثار ملی ایران به ثبت رسیده است.

کلون های کوچک روی این درب به شکل سر اژدهایی با دهان باز است که برای هر بیننده ای جالب به نظر می رسد. حزب قرآنی به جای مانده از سال 

۹۰۴ هجری قمری قدیمی ترین شیء این مسجد به شمار می رود.

رازسیگنالهایمرموزیکسیارهجهنمیکشفشد
مطالعه ای جدید درباره سیگنال های گذری عجیب یک سیاره جهنمی به نام »خرچنگ  ای Cancri e ۵۵(»۵۵( نشان می دهد که این سیاره ممکن 

است دائما در حال از دست دادن و رشد مجدد جو باشد.

اولین ابرزمینی که ستاره شناسان تاکنون کشف کرده اند، سیگنال های عجیبی را برای نزدیک به دو دهه منتشر می کند و دانشمندان ممکن است 

سرانجام دلیل آن را فهمیده باشند.

یک مطالعه جدید نشان می دهد که آتشفشان های این دنیای جهنمی به  طور دوره ای باز می شوند و گاز داغی را به بیرون پرتاب می کنند که جوی 

را تشکیل می دهد که می سوزد و سیاره دوباره بی جو می شود. در آزمایش این نظریه تلسکوپ فضایی جیمز وب)JWST( بر اساس این سیاره 

فراخورشیدی عجیب آموزش می بیند.

سیاره »خرچنگ  ای ۵۵« یک جهان سنگی است که تقریبا هشت برابر سیاره ما جرم دارد و در سال ۲۰۰۴ در فاصله ۴۰ سال نوری از زمین کشف 

شد.

این سیاره بسیار به ستاره مادرش نزدیک است و در کمر از دو درصد فاصله زمین و خورشید قرار دارد، به طوری که تنها در عرض ۱۷ ساعت یک 

دور کامل به دور ستاره خود می چرخد. این موضوع، شرایط نسبتا سختی را در این سیاره ایجاد می کند که یافتن توضیح برای آن سخت است.

شاید گیج کننده ترین جنبه این سیاره، ماهیت سیگنال عبوری آن باشد. این سیگنال، نوری است که از زمین قابل مشاهده است و زمانی ایجاد 

می شود که »خرچنگ  ای ۵۵« از مقابل ستاره مادرش عبور می کند و یک کسوف کوچک به وجود می آورد.

گاهی اوقات، زمانی که این سیاره از پشت ستاره خود می گذرد، هیچ نور مرئی از خود سیاره ساطع نمی شود، در حالی که در سایر مواقع سیاره یک 

سیگنال نور مرئی قوی منتشر می کند. از نظر نور مادون قرمز نیز همیشه یک سیگنال وجود دارد، اگرچه قدرت آن سیگنال متفاوت است.

مشاهده آن نور فرو سرخ با تلسکوپ فضایی اسپیتزر نشان داد که سمت روز سیاره دمای فوق العاده سوزان بیش از ۴۴۰۰ درجه فارنهایت)۲۴۲۷ 

درجه سانتی گراد( را تجربه می کند، در حالی که دمای سمت شب سردتر، اما همچنان جهنمی، حدود ۲۰۶۰ درجه فارنهایت)۱۱۲۷ سانتی گراد( بود.

در مطالعه جدید، نویسندگان این فرضیه را مطرح می کنند که نزدیکی سیاره به ستاره اش باعث خروج گاز آن می شود، به این معنی که 

آتشفشان های غول پیکر و دریچه های حرارتی باز می شوند و عناصر غنی از کربن داغ را به جو پرتاب می کنند.

اما این سیاره به دلیل گرمای شدید نمی تواند برای مدت طولانی آن اتمسفر را حفظ کند و این گاز در نهایت از سیاره خارج شده و آن را خالی از 

جو باقی می گذارد تا زمانی که خروج گاز دوباره آغاز شود.

برخلاف اکثر سیارات، جو این سیاره ناپایدار است. فرآیند خروج گاز باعث جمع شدن جو می شود، در حالی که تابش شدید و باد خورشیدی از 

سوی ستاره، این جو را دور می کند. این دو فرآیند در تعادل نیستند و این به ایجاد وضعیتی می انجامد که گاهی سیاره دارای جو است و در برخی 

مواقع اینطور نیست.محققان بر این باورند که این عدم تعادل در جو سیاره می تواند سیگنال های عبوری عجیب را توضیح دهد.

هنگامی که سیاره در فاز بدون جو قرار دارد، هیچ نور مرئی از جو سیاره منتشر نمی شود، زیرا نوری وجود ندارد، اما سطح داغ سیاره همچنان نور 

مادون قرمز ساطع می کند. هنگامی که اتمسفر شکل می گیرد، هم نور مرئی و هم تمام تشعشعاتی که از سطح می آیند در سیگنال عبوری ظاهر 

می شوند.در حالی که این فقط یک فرضیه است، تلسکوپ فضایی جیمز وب راهی برای آزمایش آن ارائه می دهد. با اندازه گیری فشار و دمای جو 

سیاره، دانشمندان می توانند تعیین کنند که آیا جو همیشه وجود دارد یا خیر.

سامسونگوجودسیستم
ارتباطماهوارهایدر
گوشیهایگلکسیاس

۲۴راتاییدکرد
یکی از مدیران سامسونگ اعلام کرد گوشی های جدید گلکسی 

در آینده به سیستم ارتباط ماهواره ای مجهز خواهند بود

پارک یونگ این، مدیر بخش کسب و کار در سامسونگ به طور رسمی 

وجود سیستم ارتباط ماهواره ای در گوشی های گلکسی سال آینده 

میلادی را تایید کرد. بنابراین اولین پرچمدارهای سامسونگ مجهز به 

چنین سیستمی در اوایل سال ۲۰۲۴ معرفی خواهند شد. یونگ این در 

مراسم SEDEX 2023 اعلام کرد در حال حاضر پیش نیازهای فنی توسط 

سامسونگ اجرا شده و دستگاه های این شرکت می توانند با ماهواره ها 

ارتباط برقرار کنند.احتمالاً منظور از پیش نیازهای فنی تولید مودم جدید 

شرکت برای پشتیبانی از ارتباط ماهواره دو طرفه است. پیش از این 

شایعاتی مبنی بر وجود پردازنده اگزینوس ۲۴۰۰ یا اسنپدراگون ۸ نسل 

۳ در گلکسی اس ۲۴ و اس ۲۴ پلاس منتشر شده بود. همچنین گلکسی 

اس ۲۴ اولرا تنها پردازنده اسنپدراگون ۸ نسل ۳ را دریافت می کند. یونگ 

این در صحبت های خود اعلام کرد سامسونگ قصد دارد قدرت گرافیک 

گوشی های خود را تقویت کند و برای این کار رهگیری پرتو پیشرفته تری 

را به کار خواهد گرفت.

همچنین وی در مورد هوش مصنوعی مولد نیز صحبت کرده و اعلام کرد 

اسنپدراگون ۸ نسل ۳ به عنوان جدیدترین چیپست رونمایی شده روی این 

فناوری تمرکز بسیار زیادی کرده است. این تراشه با کمک هوش مصنوعی 

توانسته دستیار شخصی مجازی واقعگرایانه را ارائه کند که امکان پاسخ 

به پرسش های انسان را خواهد داشت.

نخستینمرکزنوآوریدر
حوزهصادراتمحصولات
کشاورزیراهاندازیشد

بــه نقــل از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت 

جمهــوری، میثــم فرج الهی با اعلام این مطلب خاطرنشــان کرد: یکی 

از فعالان حوزه کشــاورزی در اســتان زنجان که صادرات خوبی به 

کشــور روســیه نیز دارد، موفق به ایجاد مرکز نوآوری در حوزه صادرات 

 APEIC )agricultural products export محصولات کشــاورزی

innovation Center( در این اســتان شــده  است. در همین راستا، سه 

رویداد در حوزه کشــاورزی در این اســتان برگزار شد و توانستیم در 

ســومین رویداد این مرکز که صادرات زیتون اختصاص داشــت، شرکت 

کنیم.

وی ادامه داد: در رویداد زیتون، ۶۰ طرح که از ســوی دانشــجویان 

دانشــگاه زنجان و دانشــگاه آزاد اسلامی ارائه شدند، مورد بررسی قرار 

گرفتنــد. از ایــن میان، ۱۲ طرح انتخاب شــده و معاونت علمی، فناوری 

و اقتصــاد دانــش بنیان ریاســت جمهوری به شرط تضمین خرید شرکت 

صادر کننده، حمایت از این ۱۲ طرح را وعده داده اســت. در نتیجه این 

رویدادها، مرکز نوآوری بر پایه صادرات در حوزه کشــاورزی رقم خورد.

فرج اللهی افزود: از دیگر اهدافی که معاونت در اســتان زنجان دنبال 

 APEIC می کند، ایجاد آزمایشــگاه گواهی صادرات در مرکز نوآوری

اســت تــا بتواند برای محصــولات صادراتی، گواهی تایید صادر کند. بر 

این اســاس، هر محصولی که در این آزمایشــگاه، تاییدیه بگیرد، می تواند 

به کشــور روســیه یا دیگر کشورها صادرات داشته باشد.وی تصریح کرد: 

در این رویداد ۱۲ شرکت برگزیده حضور دارد و قرار اســت در مرکز 

نوآوری مســتقر شــوند. همچنین، برگزاری دوره های سه، چهار روزه 

منتورینگ و آموزش کســب و کار از دیگر برنامه های این رویداد اســت.

رییــس مرکــز طرح های کلان و پیشران معاونت علمــی با بیان اینکه تجهیز 

مرکز نوآوری APEIC در راســتای تحقق اقتصاد دانش بنیان و کم کردن 

فاصله دانشــگاه و صنعت در دســتور کار قرار گرفته اســت، گفت: در این 

طرح، دانشــگاه ایده های خود را در محل تقاضا وارد می کند و طی آن 

می توان از ظرفیت دانشــگاه برای حل مســایل جامعه بهره گرفت.
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اقتصاد

واریز ۴۰۰ میلیاردی 
صندوق توسعه ملی به 

حساب بورس طی امروز

عضو هیات عامل صندوق توسعه ملی از واریز ۴۰۰ میلیارد 

تومان در روز جاری به صندوق تثبیت بازار سرمایه خبر داد 

و گفت: این اقدام صندوق توسعه ملی در جهت عمل به 

تعهدات در برنامه عملیاتی سال جاری صندوق تثبیت بازار 

سرمایه و با هدف کمک به بازار سرمایه صورت گرفت.

علیرضا صالح با اشاره به نوسانات اخیر بازار سرمایه اظهار کرد: با توجه 

به پیگیری های سازمان بورس و اوراق بهادار و صندوق تثبیت بازار 

سرمایه به دلیل نوساناتی که در بازار سرمایه ایجاد شده است، جلسه 

هیات عامل صندوق توسعه ملی روز گذشته تشکیل و قرار شد صندوق 

توسعه ملی 400 میلیارد تومان دیگر به صندوق تثبیت بازار سرمایه 

تزریق کند.وی با بیان اینکه صندوق تثبیت بازار سرمایه از دو طریق 

شامل منابع داخلی سازمان بورس اوراق بهادار و نیز یک درصد منابع 

ورودی صندوق توسعه ملی، تامین مالی می شود اظهار داشت: با توجه 

به اینکه صندوق توسعه ملی عضو هیات امنای صندوق تثبیت بازار 

سرمایه است، این صندوق متعهد شد در سال جاری بیش از 6000 میلیارد 

تومان از منابع ریالی خود را در صندوق تثبیت بازار سرمایه، سپرده گذاری 

یا سرمایه گذاری کند.

عضو هیات عامل صندوق توسعه ملی ادامه داد: با در نظر گرفتن 400 

میلیارد تومان امروز، صندوق توسعه ملی از ابتدای سال تاکنون حدود 

3800 میلیارد تومان به صورت مستقیم به صندوق تثبیت بازار سرمایه 

نقدینگی تزریق کرده است؛ علاوه بر آن حدود 460 میلیارد تومان هم 

وارد بازار سرمایه کرده، یعنی اقدام به خرید سهام نموده است. بنابراین 

صندوق توسعه ملی در سال جاری به صورت مستقیم و غیرمستقیم بیش 

از 4200 میلیارد تومان به صندوق تثبیت واریزی داشته است.

تجارت خارجی ایران ۶۴ 
میلیارد دلاری شد

محمد رضوانی فر گفت: میزان وزنی مجموع مبادلات تجاری کشور در 

این مدت 100 میلیون و 400 هزار تن بوده که نسبت به مدت مشابه 

سال قبل 23.71 درصد افزایش یافت. 

رئیس کل گمرک ایران، در خصوص میزان صادرات غیر نفتی به استثنای 

نفت خام، نفت کوره، نفت سفید و تجارت چمدانی، اظهار داشت: در 

این مدت 79 میلیون و 500 هزار تن انواع کالا به ارزش 28 میلیارد و 300 

میلیون دلار صادر شد که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل افزایش 

29.32 درصدی در وزن و کاهش کمتر از یک درصدی در ارزش داشته 

است. 

وی افزود: در این مدت 20 میلیون و 900 هزار تن کالا به ارزش 36 

میلیارد دلار وارد کشور شد که به لحاظ وزن 6.21 درصد و از حیث ارزش 

12.61 درصد در مقایسه با مدت مشابه سال قبل افزایش نشان می دهد. 

رضوانی فر گفت: در 7 ماهه امسال صادرات کالاهای پتروشیمی به 31 

میلیون تن و به ارزش 12 میلیارد و 300 میلیون دلار رسید که از نظر وزن 

26 درصد افزایش و از حیث ارزش 12 درصد کاهش داشته است. 

معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل گمرک ایران، در خصوص3 قلم عمده 

کالاهای صادراتی در 7 ماهه سال جاری می افزاید: در این مدت گاز 

طبیعی مایع شده با 2 میلیارد و 400 میلیون دلار و اختصاص 8.37 درصد، 

پروپان مایع شده با یک میلیارد و 900 میلیون دلار و 6.69 درصد و بوتان 

مایع شده با یک میلیارد و 300 میلیون دلار و 4.6 درصد، 3 قلم عمده 

کالاهای صادراتی بوده اند. 

در این مدت متوسط ارزش گمرکی هر تن کالای صادراتی از 466 دلار به 

357 دلار رسیده که نشانگر کاهش 23.43 درصدی است. 

شایان ذکر است به دلیل کاهش قیمت های جهانی برخی از کالاهای 

صادراتی از جمله محصولات پتروشیمی میزان کلی صادرات کشور با 

وجود افزایش وزنی، با کاهش ارزشی مواجه شده است. 

وی در خصوص 3 قلم عمده کالاهای وارداتی در 7 ماه امسال گفت: در 

این مدت ذرت دامی با 2 میلیارد دلار و سهم 5.53 درصدی، انواع گوشی 

های تلفن همراه با یک میلیارد و 500 میلیون دلار و سهم 4.08 درصدی 

و دانه سویا با یک میلیارد و 200 میلیون دلار و سهم 3.41 درصدی 3 

قلم عمده کالای وارداتی را به خود اختصاص دادند. معاون وزیر اقتصاد 

با تاکید بر اینکه متوسط ارزش گمرکی هر تن کالای وارداتی 1721 دلار 

بوده که نسبت به رقم 1624 دلار در 7 ماهه سال گذشته، 6.03 درصد 

رشد داشته است، بیان نمود: میزان واردات کالاهای اساسی در 7 ماهه 

سال جاری 13 میلیون و 200 هزار تن و به ارزش 10 میلیارد و 900 

میلیون دلار بوده است که با اختصاص 63.32 درصد از وزن و 30.34 

درصد از ارزش کل واردات در مقایسه با مدت مشابه سال قبل افزایش 

1.08 درصدی در وزن و کاهش 4.86 درصدی در ارزش داشته است.

به گفته رضوانی فر کشورهای عمده مقصد صادرات غیر نفتی کشورمان 

در این مدت به ترتیب شامل چین با 8 میلیارد دلار، عراق با 5 میلیارد و 

400 میلیون دلار، امارات متحده عربی با 3 میلیارد و 700 میلیون دلار، 

ترکیه با 2 میلیارد و 700 میلیون دلار و هند با یک میلیارد و 300 میلیون 

دلار بوده اند. رئیس کل گمرک ایران گفت: 5 کشور عمده طرف معامله 

واردات نیز در این مدت به ترتیب شامل امارات متحده عربی با 11 

میلیارد دلار، چین با 10 میلیارد و 400 میلیون دلار، ترکیه با 3 میلیارد و 

800 میلیون دلار، آلمان با یک میلیارد و 200 میلیون دلار و هند با یک 

میلیارد و 100 میلیون دلار می باشند.

وی با اشاره با اینکه میزان ترانزیت خارجی کشور در 7 ماهه سال جاری 

نسبت به دوره مشابه سال قبل با افزایش 14.97 درصدی روبرو بوده 

است، افزود: میزان ترانزیت خارجی کشور در این مدت به 9 میلیون و 

300 هزار تن رسیده است.

توقف صادرات گاز ایران به 
ترکیه تکذیب شد

سرپرست دیسپچینگ شرکت ملی گاز گفت: در برهه ای از 

زمان به درخواست ترکیه برای انجام تعمیرات، صادرات گاز 

به صورت مقطعی قطع و پس از اتمام تعمیرات مجدداً از سر 

گرفته شد.

سرپرست دیسپچینگ شرکت ملی گاز در واکنش به اخبار منتشر شده 

در مورد توقف صادرات گاز ایران به ترکیه گفت: در برهه ای از زمان به 

درخواست ترکیه برای انجام تعمیرات، صادرات گاز به صورت مقطعی 

قطع و پس از اتمام تعمیرات مجدداً از سر گرفته شد.

وی افزود: ترکیه بر اساس نیاز هر سه روز یک بار میزان گاز درخواستی 

خود را تغییر می دهد.

مرکز آمار اروپا )یورو استات( اخیرا آماری از میزان صادرات گاز ایران به 

ترکیه منتشر کرده که نشان می دهد در ماه جولای سال جاری برابر با تیر 

ماه رقم صادرات گاز طبیعی ایران به این کشور صفر و در ماه بعد)اوت 

2023( در حد صفر بوده است.

خودروهای مونتاژی ارزان 
می شوند

منوچهر منطقی معاون صنایع حمل ونقل وزارت صمت درباره تعرفه های 

واردات قطعات خودروهای مونتاژی اظهار کرد: درمورد تعرفه خودرو 

فعلاً اتفاقی نیفتاده است و البته قرار است اصلاحاتی در خصوص تعرفه 

خودروها در جهت توسعه ساخت داخل انجام شود.

وی افزود: خودروسازان مونتاژی تا سال 1401 عمدتاً از ارز نیمایی 

استفاده می کردند؛ اما از ابتدای امسال قرار شد ارز نیمایی را به 

خودروسازانی اختصاص دهند که بالای 50 درصد ساخت داخل دارند و 

بقیه خودروهای مونتاژی از ارز صادراتی خود و یا ارز دیگران استفاده 

کنند.

معاون صنایع حمل ونقل وزارت صمت ادامه داد: این تغییر نرخ ارز روی 

محصول وارداتی و تعرفه های وارداتی اثر می گذارد و بنابراین ناشی از 

تغییر نرخ ارز نیمایی و ارز صادرات از خود است.

منطقی در پاسخ به این پرسش که آیا ارز حاصل از صادرات، شرکت ها را 

به سمت کوتاژفروشی نمی برد، گفت: پاسخ این سؤال مثبت است به دلیل 

اینکه ارز نیمایی باید صرف نیازهای اساسی مانند غذا و دارو و محصولات 

راهبردی شود؛ لذا در ارز نیمایی محدودیت داریم و باید ارزهای دیگر 

مورداستفاده قرار گیرد.

وی با بیان اینکه تولید خودروهای مونتاژی طی 7 ماه اخیر به طور 

متوسط حدود 76 درصد افزایش پیدا کرده است ابراز کرد: الآن قیمت 

بازار برخی خودروهای مونتاژی نسبت به قیمت کارخانه کاهش پیدا 

کرده است و بنابراین در شرایطی که هم عرضه بیشتر است و هم واردات 

آزاد شده است، به نظر می رسد اگر افزایش قیمتی هم در خصوص 

خودروهای مونتاژی درخواست شود باز هم بازار، قیمت های پایین تری 

را می طلبد.

معاون صنایع حمل ونقل وزارت صمت عنوان کرد: ظرفیت ساخت 

قطعات در داخل برای 2. 2 میلیون خودرو وجود دارد و برای 

داخلی سازی هم روش های جدیدتر و مدرن تری وجود دارد که به دلیل 

وجود زیرساخت های مشترک مقرون به صرفه تر است.

منطقی گفت: قیمت خودروهای مونتاژی در آینده روبه کاهش خواهد 

بود و باتوجه به واردات خودروهای دست دوم فاصله قیمتی بازار با قیمت 

کارخانه هم کاهش پیدا کرده است و این سیاست وزارت صمت است.

رونمایی جزئیات نقشه راه آب کشور/بزرگ زاده: حل 
اَبَرچالش های آبی را هدف گرفته ایم

سخنگوی صنعت آب گفت: نقشه راه آب کشور پاسخی به ناترازی های موجود است؛ این نقشه در راستای کاهش اضافه 

بارگذاری های آبی و هدایت این منبع ارزشمند محیط زیستی به سوی اشتغالزایی و تولید سرمایه برای شهروندان ایرانی است.

روز گذشته در جلسه شورای عالی آب که به ریاست آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« رئیس جمهور در سالن شهید بهشتی نهاد ریاست جمهوری برگزار 

شد، »نقشه راه آب کشور« که در دولت سیزدهم طراحی و تدوین شده است، رونمایی شد و به تصویب رسید.

عیسی بزرگ زاده، سخنگوی صنعت آب در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم در خصوص جزئیات نقشه راه آب کشور، با اشاره به اظهارنظر 

کارشناسان حوزه آب پیرامون نقشه راه آب کشور و تشکر از نکات یاد شده اظهار داشت: نخست مایلم از طرف وزارت نیرو از مجموع نکته نظراتی که 

پیرامون نقشه راه آب بیان شد سپاسگزاری کنم، وزارت نیرو این مشارکت نخبگانی را ارج می نهد.

وی افزود: معتقدم این نشاط گفتمانی در بخش آب، سرمایه ای برای فرایند تولد و تکامل، پیدایش و پردازش هر ایده و باور مهم است.

رفع ناترازی آبی نیازمند مجموعه راهکارهای سازه ای و غیرسازه ای است

سخنگوی صنعت آب کشور با بیان اینکه »حل ابَرَچالش های آبی را هدف گرفته ایم«، تصریح کرد: اهل فن و مردم می دانند که کشور در پهنه های 

گسترده ای دچار اضافه بارگذاری شدید در برداشت از منابع آب، اعم از منابع سطحی و زیرزمینی است و ناترازی های آبی در بخش های مختلف دیده 

می شود.

وی افزود: ناترازی آبی به ویژه در تامین آب شرب و نیازهای محیط زیستی اثرگذار است؛ در چنین شرایطی استفاده از راهکارهای سازه ای مطلقا کافی 

نیست و بیش از آن و پیش از آن، نیاز به مجموعه ای از کنش های غیر سازه ای است.

بزرگ زاده با بیان اینکه »نقشه راه آب کشور پاسخی به ناترازی های موجود است«، گفت: این نقشه در راستای کاهش اضافه بارگذاری های آبی و 

هدایت این منبع ارزشمند محیط زیستی به سوی اشتغالزایی و تولید سرمایه برای شهروندان ایرانی است.

وی ادامه داد: این نقشه در حقیقت، راهنمای آزادسازی منابع آبی برای تامین نیازهای محیط زیستی، تسکین فرونشست، تعادل بخشی و کاهش گردو 

غبار از پهنه های مستعد داخلی است.

اسناد بالادستی در تدوین نقشه راه آب مد نظر قرار گرفته است

وی ادامه داد: در فرایند تدوین نقشه آب کشور به اسناد بالادستی یا پیشن همانند سیاست های کلی منابع آب، سند ملی آمایش سرزمین، سند چشم 

انداز آب، سند ملی امنیت غذایی، آب قابل برنامه ریزی و مصوبات کارگروه سازگاری با کم آبی توجه شده است و از یافته های آنها استفاده به عمل 

آمده است.

سخنگوی صنعت آب بیان کرد: افزون بر آن، کلان روندها نظیر ارتقاء فناوری، مهاجرت و تغییرات کلی، تغییر اقلیم، تغییر غذا و سبک زندگی و نیز 

تغییرات کمی و کیفی آب، در نقشه راه آب کشور مورد توجه قرار گرفته است.

بزرگ زاده با اشاره به مسیر طراحی نقشه راه آب کشور، گفت: تدوین کنندگان به حجم عظیمی از گزارشات مشاورین، داده های آماری و اطلاعات و 

درس آموخته های برآمده از سالیان پیشین دسترسی داشته و اطلاعات مناسبی از منابع تامین و مصارف آبی برای هر گوشه از ایران را مد نظر قرار 

دادند.

وی افزود: ایده دیگری که در فرآیند تدوین نقشه راه در برابر چشم قرار داشت، تقسیم آب هرمنطقه به دو بخش آب برای تامین نیازهای پایه نظیر 

شرب، بهداشت و محیط زیست و بخش آب اقتصادی بود.

بزرگ زاده تاکید کرد: دولت و حاکمیت موظف است کوشش کند تا آب مورد نیاز برای هر شهروند و زیست مندان شامل گیاهان و جانوران ایرانی را 

تامین کند؛ تسکین گرد و غبار، فرونشست و تامین نیازهای محیط زیستی پیکره های آبی نیز از همین دست هستند.

سخنگوی صنعت آب کشور خاطرنشان کرد: پس از رفع نیازهای پایه، آب بیشتری که در اختیار است، آب اقتصادی است؛ این آب باید صرف تولید 

بیشترین شغل و تولید ناخالص داخلی شود.

افق زمانی، گام ها و اهداف میانی نقشه راه آب کشور

بزرگ زاده با بیان اینکه »در نقشه راه هدایت آب به طرف حوزه هایی با کارکرد اقتصادی مورد تاکید است«، گفت: اگرچه سال افق نقشه راه 1420 

است، اما اهداف میانی مهمی برای آن در نظر گرفته شده؛ به عنوان مثال در نقشه راه آب کشور، منطبق بر مفاد سند امنیت غذایی، میزان مصرف آب 

کشاورزی از منابع آب متعارف 51 میلیارد متر مکعب در سال 1411 تعیین شده است.

وی افزود: بنابراین به تدریج تامین نیازهای محیط زیستی افزایش می یابد و در این سال به مقادیر بیشینه خود که نزدیک به سه برابر مقدار کنونی 

است، نزدیک می شود.بزرگ زاده با بیان اینکه »بخش های خدمات و صنعت در همه کشورها به ویژه در کشوری نظیر ایران که بخش زیادی از آن 

خشک، نیمه خشک و فراخشک است، بخش های پیشران توسعه هستند«، گفت: تامین آب برای دو بخش خدمات و صنعت افزایش قابل توجهی دارد و 

به بیش از 2 برابر می رسد؛ براساس نقشه راه، وظیفه اصلی تامین شغل ایرانی ها به این دو بخش سپرده شده است.

توجه به منابع آب های نامتعارف در نقشه راه آب کشور

سخنگوی صنعت آب با بیان اینکه »اصلی ترین وظیفه بخش کشاورزی تولید غذای سالم و کافی برای شهروندان ایرانی یا امنیت غذایی است«، گفت: 

تامین مطمئن آب شرب از حوزه های مهم نقشه راه است؛ در این قسمت ضرایب اطمینان مناسب برای تامین آب شرب و بهداشت شهروندان ایرانی مد 

نظر بوده است.وی افزود: توجه ویژه به آب های نامتعارف بخش دیگر نقشه راه است؛ بهره برداری از منابع آب دریا شش برابر ارتقاء پیدا می کند که 

نیمی برای نوار ساحلی و نیمی برای مصارف درون سرزمین است.

بزرگ زاده خاطرنشان کرد: با استفاده از ابزار بازتخصیص آب که اکنون دیگر بستر حقوقی آن مهیاست، بخش قابل توجهی از پساب به مصارف صنعتی و 

فضای سبز هدایت می شود و در عوض منابع آبی آزاد شده صرف پایداری آب شرب، نیازهای محیط زیستی و کنترل فرونشست می شود.

وی ادامه داد: وزارت نیرو بر آن است تا با استفاده از روش های گوناگون ارتباطی، پیوند خود را با جامعه نخبگانی و گروداران بیشتر و کارآمدتر کند؛ 

افزون بر روشنگری های این چنینی، نقشه راه آب در نشست های » گفتگوهای آبی« به تفصیل تجزیه و تحلیل می شود و در سیر تکاملی خود از 

نکته نظرات همراهان و همکاران صنعت آب بیشترین بهره را خواهد برد.
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اجتماعی و ورزشی

تعاونی های فرهنگیان را 
فعال می کنیم

آئین انعقاد تفاهم نامه همکاری بین وزارت آموزش و پرورش و وزارت 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی با حضور وزیران، شورای معاونان و مدیران 

کل ۲ وزارتخانه در راستای پیشبرد سند توسعه تعاون و سند تحول 

بنیادین آموزش و پرورش و همچنین همکاری های دولتی، برگزار شد.

رضامراد صحرایی در این مراسم، ضمن محکوم کردن جنایات رژیم موقت 

صهیونیستی، از دانش آموزان و معلمان خواست تا در پویش های تدارک 

دیده شده شرکت کنند و پیام همبستگی خود را به مردم مظلوم فلسطین 

برسانند.وی ادامه داد: همه کارهایی که این روزها به دنبال آن هستیم 

در یک سرواژه اصلی خلاصه می شود و آن ایران قوی و استوار است.

وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه مسیر قوی شدن ایران، قوی شدن 

دانش آموزان است، عنوان کرد: اگر مدرسه قوی شود، حتماً آینده ایران پر 

از قدرت خواهد بود و اقتصاد، فرهنگ، سیاست از مدرسه آغاز خواهد 

شد.صحرایی افزود: اهتمام تمامی عزیزان در کابینه خدوم دولت مردمی 

این است که از آموزش و پرورش، قوی شدن ایران را پیگیری کنند.

کاهش تعداد بیکاران در سال های آتی با افزایش تعداد 

دانش آموزان مهارتی
وزیر آموزش و پرورش با اعلام این خبر که در سال تحصیلی جدید به 

تعداد دانش آموزان مهارتی، ۱۰۰ هزار نفر اضافه شده است، گفت: این 

یعنی کاهش تعداد بیکاران در آینده. همچنین توسعه هنرستان ها و مراکز 

فنی حرفه ای در دستور کار است.وی با تاکید بر اینکه عبارت و راهبرد 

»همه به مدرسه بازمی گردیم« می تواند ضامن قوی شدن ایران در آینده 

باشد، خاطر نشان کرد: مشارکت مردمی در آموزش و پرورش نسبت به 

دستگاه های دیگر، چهره درخشانی دارد، به نحوی که طی دو سال گذشته 

در دولت مردمی ۵۸۰۶ مدرسه ساخته شده است و بیش از ۵۰ درصد 

هزینه های آن را خیرین تأمین کرده اند.

صحرایی ادامه داد: تعاونی های فرهنگیان را فعال می کنیم و در همین 

راستا نیز به دنبال یک سازمان رفاهی برای معلمان خواهیم بود. همچنین 

فعال شدن تعاونی های دانش آموزی نیز توسط معاونت پرورشی دنبال 

می شود.وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: یک رکن اقتصاد ما تعاونی 

است که اگر این موضوع در مدرسه شروع شود، همانند یک درخت 

تنومند رشد خواهد کرد. از همه دست اندرکاران دعوت می کنیم تا برای 

تحقق اهداف خود به مدرسه بیایند، مکانی که امیدآفرین و چشمه 

تحول ساز ایران است.

پیروزی مقاومت سبب 
چشم پوشی ما از جنایات  
رژیم صهیونیستی نمی شود

کاظم غریب آبادی معاون امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق 

بشر، گفت: نکته اول در این قضیه، توجه به ابعاد گسترده طوفان الاقصی 

است؛ یعنی همزمان با نگاه به جنایت های رژیم صهیونیستی باید به 

ابعاد گسترده حماسه عظیم طوفان الاقصی توجه شود، زیرا این عملیات 

هیمنه رژیم صهیونیستی تا بن دندان مسلح و مورد حمایت کشورهای 

غربی را فروریخت و ساختارهای اطلاعاتی و امنیتی رژیم صهیونیستی 

را غافلگیر کرد.وی تصریح کرد: دلیل پاسخ وحشیانه و گسترده رژیم 

صهیونیستی و سراسیمگی سیاستمداران غربی برای سفر به اراضی 

اشغالی، قدرت نیروهای مقاومت و نگرانی از سرنوشت رژیم صهیونیستی 

است؛ این شکست برای رژیم صهیونیستی از سوی نیروهایی رخ داد که 

سال ها تحت محاصره بودند و از لحاظ عده و تجهیزات به هیچ وجه در 

قیاس با ارتش رژیم صهیونیستی نیستند.

غریب آبادی با اشاره به زمان اجرای عملیات طوفان الاقصی، گفت: 

این عملیات یک شبه رخ نداد بلکه ریشه در جنایت های مداوم رژیم 

صهیونیستی دارد؛ رژیم صهیونیستی ۷۵ سال اشغالگری کرده و طی این 

مدت کشورهای غربی از این رژیم حمایت کردند؛ سازمان های بین المللی 

زیادی نیز با سکوت خود از اشغالگری این رژیم حمایت کردند؛ این 

اشغالگری ۷ میلیون آواره، ۱۰۰ هزار شهید، صدها هزار مجروح بر جای 

گذاشته و اقدامات مختلف دیگر از سوی رژیم صهیونیستی علیه مردم 

بی دفاع غزه و فلسطین مانند محاصره همه جانبه و … همگی باهم 

جمع شدند و حماسه هفت اکتبر را رقم زد.دبیر ستاد حقوق بشر با 

اشاره به اینکه پیروزی مقاومت سبب چشم پوشی ما از جنایت های رژیم 

صهیونیستی نمی شود، گفت: اتفاقی که در جریان است، جنگ نابرابری 

است که میان رژیم اشغالگر و فلسطین واقع شده است؛ ما شاهد جنگ 

یک رژیم اشغالگر علیه مردم بی گناه در غزه هستیم؛ در این مورد مردم 

فلسطین حق دفاع مشروع دارند نه رژیم اشغالگر و متجاوز.

غریب آبادی ادامه داد: درخواست خویشتنداری از طرفین این ماجرا کار 

درستی نیست، زیرا یک طرف قضیه افراد تحت اشغال هستند و طرف 

دیگر یک رژیم اشغالگر؛ اینجا قضیه متفاوت است و چارچوب تحلیل 

باید اصلاح شود؛ چنین موضع گیری هایی کاملاً سیاسی و در حمایت از 

رژیم صهیونیستی است؛ در دو طرف این قضیه توازنی وجود ندارد.

معاون امور بین الملل قوه قضائیه همچنین با اشاره به نتایج جنایت های 

رژیم صهیونیستی طی ۲۲ روز علیه غزه، اظهار کرد: این جنایت بسیار 

بزرگی است؛ رژیم صهیونیستی در جنایتکاری خود هیچ تفکیکی قائل 

نیست؛ بیش از نیمی از شهدای فلسطینی زنان و کودکان هستند؛ 

روش های میان مقاومت و رژیم صهیونیستی در این نبرد نابرابر یکی 

نیست؛ مقاومت اصول اسلامی و انسانی را رعایت می کند.

وی تاکید کرد: رژیم صهیونیستی در هفته اول حمله به غزه همه 

جنایت های کیفری مانند جنایت جنگی، جنایت علیه بشریت و نسل زدایی 

و پاکسازی قومی و نژادی را مرتکب شد و نکته بارز این امر آن است که 

رژیم صهیونیستی برخلاف ادوار قبلی جنایتکاری خود، به جنایت هایش 

اعتراف نیز کرده است و تمامی سازوکارها و معاهدات بین المللی را به 

سخره گرفته است؛ این روند را از روز دوم حمله به غزه شاهدیم.

غریب آبادی با اشاره به اقرار مقام های رژیم صهیونیستی به جنایت 

علیه غزه، گفت: آن ها با وجود کشتار عظیم موفقیتی کسب نکردند؛ 

حتی نتوانستند پیشروی زمینی داشته باشند؛ این امر سبب دیوانگی 

رژیم صهیونیستی شد؛ باید یک رژیم غیرعقلانی را کنترل کرد و جلوی 

جنایت هایش را گرفت. ما ضمن ستایش حماسه مقاومت، به دنبال 

پیگیری جنایت های جنگی رژیم صهیونیستی هستیم.

دبیر ستاد حقوق بشر با اشاره به معاهدات و کنوانسیون های بین المللی 

حقوق بشری و پیوستن رژیم صهیونیستی به شماری از آن ها، تاکید کرد: 

این جنایات نشان دهنده ناکارآمدی سازوکارهای حقوق بشری است؛ 

این سازوکارها حتی قادر به موضع گیری مناسبی نیز نیستند تا چه برسد 

به اتخاذ اقدامات عملی برای توقف جنایات.بنا به گفته غریب آبادی، 

بی اعتباری سازوکارهای حقوق بشری در پی جنایت های اخیر رژیم 

صهیونیستی بیش از گذشته آشکار شد.معاون امور بین الملل قوه قضائیه 

در ادامه به پیگیری های حقوقی قضائی پرداخت و بیان کرد: وظیفه ما 

و کشورهای اسلامی در دستورکار قراردادن اقدام های حقوقی و قضائی 

است؛ نباید این جنایت ها فراموش شوند و باید با قدرت در مسیر حقوقی 

حرکت کنیم؛ مستندسازی جنایت های رژیم صهیونیستی موضوع مهمی 

است که دنبال آن هستیم؛ مستندسازی باید به شیوه حقوقی انجام شود 

تا بهره برداری حقوقی و قضائی و همچنین سیاسی و حقوق بشری هم از 

آن انجام شود؛ تشکیل شبکه بین المللی وکلا و حقوقدانان برای طرح دعوا 

علیه رژیم صهیونیستی در محاکم خارجی دیگر اقدامی است که این 

روزها در حال پیگیری است؛ باید از ظرفیت محاکم مختلف برای رسیدگی 

به جنایت های رژیم صهیونیستی استفاده شود؛ دولت فلسطین عضو 

دیوان بین المللی است، اما پرونده شکایتش پیشرفتی نداشته است؛ در این 

رابطه باید ۲ کار انجام شود؛ شبکه حقوقدانان و وکلا و گروه های مردمی 

باید با دادستان دیوان مکاتبه کرده و وی را ترغیب کرده و تحت فشار 

قرار دهند تا جنایت های رژیم صهیونیستی را بررسی کند؛ دولت فلسطین 

هم باید در این چارچوب اقدام کند.

ایران ۲ درصد تولید علم جهان را دارد

به نقل از وزارت علوم، سیداحمد فاضل زاده در نشست شاخص های اثرگذاری بروندادهای پژوهشی و فناوری که در دانشگاه علم و صنعت برگزار شد، 

گفت: بحث مرجعیت علمی مستلزم حضور در صحنه های بین المللی است و بحث کاربردی کردن تحقیقات هم مهم است که باید به این موضوع توجه 

شود.

وی افزود: در همین راستا، کاربردی کردن دستاوردهای علمی و پژوهشی از طریق تعامل پویا و سازنده با مراکز علمی، آموزشی، پژوهشی و فناوری 

ملی، منطقه ای و بین المللی و رصد کردن پیشرفت ها و تحولات علمی در حوزه های علوم و فناوری و حرکت در مسیر نظریه پردازی و استفاده بهینه از 

امکانات موجود در راستای اهداف مشترک و توسعه همکاری های علمی، آموزشی، پژوهشی و فناوری در سطح ملی و بین المللی از دیگر اهداف این 

همکاری مشترک است.

فاضل زاده ادامه داد: تعبیر وزیر علوم این است که مؤسسه ISC مغز و قلب علم و فناوری کشور است و در شورای عالی علوم تحقیقات هم تمام این 

مسائل به صورت کامل انجام شده و گفتند که شاهراه علم وفناوری کشور شده است و وظیفه سنجش و پایش عملکرد علمی ایران و دیگر کشورهای 

اسلامی را بر پایه تحلیل های علم سنجی به عهده دارد.

وی افزود: این پایگاه هر ساله آخرین یافته های علم سنجی برگرفته از منابع و مراجع معتبر مختلف را تحلیل و گزارش می کند، تا از این رهگذر ضمن 

آگاهی بخشی درباره عملکرد علمی کشور و آخرین تحولات آن، اطلاعات مفیدی را در اختیار مدیران و متولیان علم و فناوری کشور برای برنامه ریزی 

و سیاستگذاری در راستای تشویق و تقویت نقاط قوت و چاره اندیشی برای رفع کاستی ها و چالش ها فراهم کنند.

رئیس موسسه استنادی و پایش علم و فناوری جهان اسلام )ISC( با اشاره به فعالیت مؤسسه استنادی و پایش علم و فناوری جهان اسلام و تاریخچه 

فعالیت آن گفت: ۵۷ کشور اسلامی تحت عنوان سازمان همکاری اسلامی فعالیت می کنند که سازمان های مختلفی زیر مجموعه آن فعالیت دارند. 

آیسسکو در رباط مراکش، کامستک در پاکستان، سازمان گروه دی هشت در استانبول و ISC در شیراز از جمله سازمان های زیرمجموعه آن هستند.

فاضل زاده با اشاره به موضوع مؤسسات پر استناد، توضیح داد: همان طور که محققان پر استناد داریم، مؤسسات پر استناد هم اهمیت دارند. ما از نظر 

مؤسسات پر استناد جایگاه ۱۴ را در دنیا داریم.

وی ادامه داد: از لحاظ تولیدات علمی و تعداد مقالات در وب او ساینس، جایگاه ۱۷ را داریم. در وب او ساینس برزیل قبل از ما قرار دارد و فاصله 

زیادی از نظر تعداد مقالات نداریم، ولی نمایه کردن مقالات در وب او ساینس سختگیرانه تر است. برای بهبود رتبه باید به سمت مجلات با کیفیت تر 

برویم. در برنامه هفتم توسعه تاکید شده که باید رتبه ایران از نظر کمیت تولید به ۱۴ برسد.

فاضل زاده افزود: در اسکوپوس جایگاه ۱۵ را داریم؛ ولی روسیه، ترکیه و هلند قبل از ما قرار دارند، برای همین کار سخت است و دانشگاه ها باید 

کیفیت مقالات را بالاتر ببرند.

وی با بیان اینکه ایران ۲ درصد تولید علم جهان را دارد، گفت: کل کشورهای اسلامی بین ۸ تا ۱۰ درصد تولید علم دارند. ایران در اسکوپوس جایگاه اول 

و در وب او ساینس جایگاه دوم را دارد و در کل کشور ۹ میلیون و نیم استناد داریم. میزان استناد در ترکیه ۶ میلیون است. ما کیفیت تحقیقات خوبی 

داریم، ولی در زیرساخت ضعف داریم و نیازمند امکانات هستیم.

رئیس موسسه استنادی و پایش علم و فناوری جهان اسلام )ISC( در مورد روند رشد ۱۰ کشور پیشروی اسلامی، گفت: عربستان در حال رشد سریع 

است. شتاب زیاد و زیرساخت های فراوانی دارد. اینکه در کشورهای اسلامی پیشرفت اتفاق می افتد، خیلی خوب است؛ ولی از نظر نیروی انسانی ما 

ظرفیت خوبی داریم.

وی تاکید کرد: با این بودجه ها و امکانات، این اوج کار پژوهشگران ماست. ما باید برویم به سراغ نیازهای جامعه نیازمند و برای این کار امکانات 

بیشتری نیاز است.

فاضل زاده با تاکید بر اینکه باید سازوکاری ایجاد شود که تمرکز دانشگاه ها فقط روی مقالات نباشد، اظهار کرد: دانشگاه ها و محققان تاکنون وقت و 

انرژی زیادی گذاشته اند. باید شبکه ای برای جهت دهی پایان نامه ها و پروژه های تحقیقاتی در جهت رفع نیازهای واقعی کشور شکل گیرد.

وی خاطر نشان کرد: با وجود تحریم ها و مشکلات، ۳۲ تا ۳۵ درصد مقالات کشور با مشارکت بین المللی انجام شده است، ولی با کشورهای اسلامی 

مشارکت بالایی نداشتیم. ضعف در این بخش است و ۱۰ درصد همکاری با کشورهای اسلامی بوده است.

رئیس موسسه استنادی پایش علم و فناوری جهان اسلام )ISC( با تاکید بر اینکه باید سهم پایان نامه ها و رساله های نیازمحور افزایش پیدا کند، گفت: در 

نظام ایده ها و نیازها تا کنون ۱۲ هزار نیاز و ایده ثبت شده است و اساتید می توانند از نیازهای ثبت شده برای انجام پژوهش ها استفاده کنند.

وی افزود: درگاه آشنایی با نخبگان و آینده سازان )دانا( نیز در راستای مرجعیت علمی و دیپلماسی راه اندازی شده است. این سامانه مشابه »ریسرچ 

گیت« است که در آن برای هر محققی یک صفحه ساخته می شود. تاکنون این سامانه با ۶ زبان راه اندازی شده و در آینده نظام ایده ها و نیازها به آن 

متصل خواهد شد.

رئیس موسسه استنادی پایش علم و فناوری جهان اسلام )ISC( خاطر نشان کرد: در آینده عضویت در سامانه ها و سکوهای علم و فناوری برای پایه های 

تشویقی، گرنت ها الزامی خواهد شد.

قانون »تأمین پارکینگ در شعاع ۲۵۰ متری ملک« 
کارایی ندارد

ناصر امانی درباره کسری پارکینگ در ساختمان های نوساز اظهار کرد: از ابتدای سال جاری بر اساس رأی دیوان عدالت اداری اخذ عوارض تحت عنوان 

کسری پارکینگ در ساختمان های نوسازی شده توسط شهرداری ممنوع و مالک موظف است نسبت به تأمین پارکینگ در محدوده 250 متری ملک 

اقدام کند. 

وی ادامه داد: البته در قانون مواردی وجود دارد که بر اساس آن مالک از تأمین پارکینگ به اندازه مورد نیاز معاف شده است اما در سایر موارد به طور 

مطلق دریافت عوارض ممنوع شده است. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران در پاسخ به اینکه تأمین پارکینگ در شعاع 250 متری ملک ساخته شده، چه میزان محقق شده است؟ 

گفت: به ندرت امکان  تحقق آن میسر شده است چراکه زمین برای اختصاص به این کار بسیار کم است؛ اما شهرداری تهران امسال برنامه خوبی در 

دست اجرا دارد که بر اساس آن مناطق شهرداری موظف هستند زمین هایی که در مالکیت شهرداری قرار دارد را شناسایی کنند و به ساخت پارکینگ 

اختصاص دهند. وی افزود: در همین راستا زمین هایی برای ساخت پارکینگ معرفی شده و سازمان حمل و نقل و ترافیک آنها را از طریق مزایده در 

اختیار پیمانکاران قرار داده و در حال ساخت است اما عمده آنها در سال های آینده به بهره برداری می رسد. پارکینگ ها قرار است در سطح محلات 

ساخته شوند که ظرفیت آنها از 150 تا 1000 محل پارک متغیر است و به مساحت زمین واگذار شده بستگی دارد. 

امانی گفت: شهرداری زمین را معرفی و به سازندگان بخش خصوصی واگذار می کند و آنها به صورت قرارداد چند ساله از آن بهره برداری  می کنند.

وی در پاسخ به اینکه قانون شهرداری مبنی بر تأمین پارکینگ در شعاع 250 متری توسط مالکان عملا کارایی نداشته است، آیا تجدیدنظر در این قانون 

ضروری نیست؟ اظهار کرد: بله همینطور است و امکان تأمین پارکینگ توسط سازندگان وجود ندارد اما کمبود پارکینگ در تهران یکی از مسائل اساسی 

در سطح شهر تهران است و در همه پهنه های شهر با آن مواجه هستیم؛ اگر سختگیری نسبت به تأمین پارکینگ وجود نداشته باشد یا استثنایی درباره 

آن اعمال شود، مشکل مظاعف خواهد شد بنابراین شورای شهر به این راضی به تجدید نظر در این قانون نیست.

کاهش ۲۵ درصدی ذرات 
معلق هوا با برقی سازی 
اتوبوس ها، تاکسی ها و 

موتورسیکلت های پایتخت
محسن هرمزی با اشاره به انعقاد تفاهم نامه  بین مدیریت شهری و 

وزارت صنعت، معدن و تجارت و منعقد کردن قراردادهای مختلف بین 

شهرداری تهران و شرکت های مرتبط اطهار کرد: به دنبال تأمین اتوبوس ها، 

تاکسی ها و موتورسیکلت های برقی مورد نیاز هستیم؛ به طوری که برای 

تأمین 50 هزار دستگاه تاکسی برقی، تفاهم اولیه با وزارت صمت انجام 

شده و همچنین برای خرید یک هزار دستگاه اتوبوس برقی با دو شرکت 

قرارداد بسته ایم و به  دنبال تأمین 400 هزار دستگاه موتورسیکلت 

برقی هستیم و در سفر اخیر به چین، مذاکرات و توافقاتی برای تأمین 

خودروها و موتورسیکلت های برقی انجام دادیم.

وی با اشاره به اینکه اگر بخواهیم شاهد کاهش مؤثر آلودگی هوا باشیم، 

لازم است برقی سازی ناوگان در هر سه حوزه اتوبوسرانی، تاکسیرانی و 

موتورسیکلت ها انجام شود، تصریح کرد: به ترتیب، سهم اتوبوس ها از 

ذرات معلق آلاینده در هوای تهران 10.1 درصد، سهم موتورسیکلت ها 

9.1 درصد، سهم تاکسی ها 5.7 درصد و مجموعاً 24.9 درصد است و اگر 

برقی سازی ناوگان در مُدهای سه گانه اتوبوس، تاکسی و موتورسیکلت 

انجام شود، تا حد زیادی می تواند تولید آلاینده ها را کم کند.

هرمزی با بیان لزوم آماده سازی زیرساخت های لازم برای برقی سازی 

ناوگان و اهتمام شهرداری تهران برای ایجاد 5 هزار شارژر وسایل نقلیه 

برقی در قالب 1700 جایگاه شارژ به این منظور، تصریح کرد: یکی از 

چالش های مهم بر سِر راه برقی سازی ناوگان حمل و نقل عمومی، تأمین 

برق مورد نیاز و راه اندازی ایستگاه های شارژ و تأمین برق مورد نیاز 

آنهاست که در این زمینه مذاکراتی با وزارت نیرو انجام شده است.

معاون شهردار تهران در پایان از برقی سازی ناوگان به عنوان برنامه ای 

بلندمدت نام برد و با تأکید بر اینکه طبیعتاً ظرف یکی دو سال، امکان 

برقی کردن همه وسایل حمل و نقل عمومی و موتورسیلکت  ها وجود 

ندارد، خاطرنشان کرد: در سال های گذشته، عملاً هیچ اقدامی در این 

خصوص انجام نشده اما مدیریت شهری در این دوره بر اجرای این برنامه 

اهتمام کامل دارد و امیدواریم با ریل گذاری برای برقی سازی در پایتخت 

از سوی شهرداری تهران و حمایت دولت، به سمت توسعه برقی  کردن 

وسایل نقلیه حرکت کنیم.
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ایران

رئیس سازمان بسیج 
سازندگی:  جهادگران فقط 

بن بست شکنی می کنند/ 
آماده هر نوع خدمت به 

مردم هستیم

سردار محمد زهرایی، در یادواره شهدای جهادگر و مدافع سلامت استان 

خوزستان با اشاره به شکل گیری نبرد تمدنی، اظهار داشت: در حال حاضر 

تمدن نوین اسلامی در مقابل تمدن غرب قد علم کرده است و همه ما 

باید در این موقعیت حساس با بصیرت کافی، جایگاه خود را تشخیص 

دهیم و به وظیفه خود عمل کنیم.وی، مسئله فلسطین را رأس رویارویی 

جبهه حق و استکبار عنوان و تصریح کرد:  فلسطین در 15 مهرماه امسال 

تاریخی را رقم زد که شاید بتوان آن را شروع کار میدانی و عملیات اجرایی 

تمدن نوین اسلامی نامگذاری کرد.مسئول سازمان بسیج سازندگی کشور 

ادامه داد و گفت: اگرچه برخی دولت ها از رژیم کودک کش صهیونیست 

حمایت کردند، اما ملت های آنها در حمایت از مردم مظلوم به میدان 

آمدند و این یک حماسه بزرگ است . به عبارت دیگر  یک کار تمدنی از 

ملت ها شروع شده و دشمنی که می خواهد شکست خود را ترمیم کند، 

به سمت کودک کشی، بمباران بیمارستان، کشتن زنان و حملات غیرمتعارف 

و وحشیانه روی آورده است .

وی با طرح این پرسش که مگر می توان با ملتی که برای شهادت بچه 

تربیت می کند و با شهادت افتخار می کند، جنگید، گفت: مردم در غزه 

شهید به دنیا می آیند، شهید زندگی می کنند و با شهادت دنیا را ترک 

می کنند.

زهرایی گفت: دشمن در طول عمر با برکت انقلاب اسلامی هرگونه فشار 

و تهدیدی علیه این ملت بزرگوار روا داشت با هدف در هم شکستن 

استقامت آنها بود   این همان کاری است که با ابعاد دیگر در غزه و 

فلسطین در حال انجام است، چون از جنگ نظامی ناامید شدند در 

کشور ما با کمپین فشار حداکثری، تحریم همه جانبه، جنگ فرهنگی و 

اقتصادی به دنبال هدف منحوس خودشان هستند اما در غزه با بمباران 

و نسل کشی می خواهند این کار را انجام دهند، تا جایی که مؤمنین و 

مسلمین استقامت داشته باشند قطعاً دشمن به هدف خود نخواهد 

رسید.

وی در ادامه، استحاله نظام های اسلامی از درون و فاصله انداختن بین 

مردم و حاکمیت اسلامی را یکی از اهداف شوم جبهه استکبار برشمرد و 

تصریح کرد: دشمنان ما در این معادله دچار خطای محاسباتی شدند و 

مصداق بارز آن هم عملیات مرصاد، جنگ اقتصادی و اغتشاشات سال 

گذشته است. در فتنه سال گذشته با خون شهیدانی مثل طلبه جهادی 

آرمان علی وردی، ورق فتنه به نفع انقلاب برگشت و رویش انقلاب 

اسلامی این گونه است که دشمن نمی تواند اینها را درک کند.

مسئول سازمان بسیج سازندگی کشور خطاب به جهادگران اظهار کرد: شما 

که بن بست ها را شکستید، طلبه هایی که به تدفین و تغسیل کرونایی ها 

رفتند، پزشکانی که در نبرد نامتقارن و نامتوازن جان های خود را در 

طبق اخلاص گذاشتند، جهادگرانی که در سیل 98 بن بست را شکستند و 

نگذاشتند سیل وارد حمیدیه و سوسنگرد شود، اکنون زمان بن بست شکنی 

نهایی است؛ وظیفه قطعی و نهایی جهادگران بن بست شکنی است که این 

می تواند در محرومیت زدایی، اقتصاد مقاومتی، گروه جهادی پزشکی، کار 

فرهنگی، دفاع از امنیت، دفاع از وطن و یا دفاع از حرم و … اتفاق بیفتد 

و هیچ تفاوتی ندارد فقط باید به وظیفه خودمان در زمان و زمین با ولی 

خودمان بودن عمل کنیم.

همچنین سردار حسن شاهوارپور در این مراسم به ارائه سخن پرداخت و 

گفت: استقامت و ایستادگی را یکی از مؤلفه های برجسته شهیدان عنوان 

کرد و اظهار داشت:  شهدا به ما درس استقامت آموختند و اگر امروز 

ما از آنها یاد می کنیم بر اساس آموزه های قرآنی است که خداوند در 

این کتاب آسمانی می فرماید: »اگر استقامت کنید ملائکه به کمک شما 

خواهند آمد و شما را از سختی های پیش رو نجات خواهند داد.« 

وی افزود: بعد از پیروزی انقلاب اسلامی جهادگران به عنوان اولین 

خادمین مردم بودند که در قالب گروه های جهادی به حوائج مردم 

رسیدگی کردند . با تحمیل جنگ و تلاش دشمن برای محو جمهوری 

اسلامی ایران بازهم جهادگران در خط اول ایستادگی کردند و هم در 

زمینه مهندسی جنگ، هم درمانی و هم عملیاتی وارد میدان شدند.

فرمانده سپاه حضرت ولی عصر)عج( خوزستان با بیان این  که جهادگران 

بن بست شکنی را وظیفه اصلی خود می دانند، گفت: جهادگران و 

نیروهای انقلابی برای حل مشکلات کشور و رفع محرومیت ها و کمک 

به مردم همواره ایفای نقش می کنند. وقتی نیاز به دفاع از حرم باشد در 

برابر تکفیری های ملحد همچون سد آهنی ایستادگی می کنند و اگر جهاد 

برای نجات مردم از بلایای طبیعی مثل سیل، زلزله، ویروس کرونا و .  .. 

باشد به عنوان یک نیروی مخلص ایثارگر و جان بر کف مردم را از بلا و 

مصیبت نجات می دهند.

شاهوارپور با اشاره به فداکاری نیروهای جهادی در ایام شیوع بیماری 

کرونا گفت: در دوران شیوع ویروس کرونا برخی افراد حاضر نبودند در 

کنار خانواده خود حاضر باشند، جهادگران درمانی با تمام وجود از جان 

خود برای دیگران مایه گذاشتند به طوری که ایثار، جهاد و حماسه آن ها 

هرگز از اذهان فراموش نمی شود.

ایران راهبری جهان اسلام 
را در تمدن نوین اسلامی 

بر عهده خواهد گرفت

حجت الاسلام محمد عبادی زاده ظهر یکشنبه در دیدار مسئولان نمایندگی 

ولی فقیه در رده های مختلف سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان که در دفتر 

امام جمعه بندرعباس برگزار شد، سپاه و روحانیت را از جمله اهداف 

اصلی دشمن دانست و اظهار کرد: باید اتحاد و همدلی برای غلبه بر 

دشمن و خنثی سازی نقشه های آن تلاش کرد و مشغول شدن به هر چیزی 

غیر از این موضوعات باعث اتلاف انرژی نیروهای خودی و کم اثر شدن 

فعالیت ها خواهد شد.

وی، مسئولان دفاتر نمایندگی وی فقیه در سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان 

را حلقه وصل سپاه و ائمه جمعه شهرستان ها دانست و عنوان کرد: ائمه 

جمعه، سپاه و مسئولان دفاتر نمایندگی ولی فقیه در کنار یکدیگر و 

تعامل بی نظیر اتفاقات بزرگی را برای انقلاب اسلامی رقم زده اند به 

همین جهت باید این اتصال میان سپاه و ائمه جمعه تقویت شود که این 

مهم بر عهده مسئولان دفاتر نمایندگی ولی فقیه در سپاه امام سجاد )ع( 

است.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان، با ذکر این نکته در داخل کشور و جهان 

اسلام در حال تجربه شرایط خاصی هستیم، عنوان کرد: اعتقاد داریم در 

حال حاضر چه در مسائل داخلی و چه مسائل بین المللی در یک مرحله 

گذار تمدنی هستیم.

حجت الاسلام عبادی زاده، با اشاره به این نکته که تحقق یک تمدن نوین 

دارای فرایندی چند مرحله ای است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر در 

مرحله گذار به سمت تمدن نوین اسلامی قرار داریم. اتفاقاتی که در 

فلسطین نیز در حال رخ دادن است بخشی از همین معادله گذار است 

که باید به خوبی و سربلندی از این مسئله عبور کنیم.

وی، با ذکر این نکته که نگاه های جهان اسلام به سمت ایران معطوف 

است، مطرح کرد: جمهوری اسلامی ایران باید در آینده ای نزدیک نقش 

راهبری و برنامه ریزی جهان اسلام در تمدن نوین اسلامی ایفا کند. 

جهان اسلام در حال حاضر می داند تنها کشوری که می تواند بدون هیچ 

ملاحظه ای از مسلمانان در برابر ابر قدرت ها دفاع کند، جمهوری اسلامی 

ایران است.

امام جمعه بندرعباس، با اشاره به خرد شدن هیمنه نظام استکباری 

غرب، تشریح کرد: نگاهی که برخی از کشورهای اسلامی نسبت به 

صهیونیست ها دارند در حال فروپاشی است؛ یعنی فروپاشی افکار 

کشورهای اسلامی نسبت به این موضوع که کشورهای غربی امکان تأمین 

امنیت آن ها را دارند آغاز شده است.

حجت الاسلام عبادی زاده، اتفاقاتی که در مدت اخیر در فلسطین اشغالی 

رخ داد قابل جبران و ترمیم نخواهد بود، گفت: شرایط برای جهان غرب و 

اسرائیل به هیچ عنوان مانند پیش از طوفان الاقصی نخواهد بود و جهان 

اسلام را یک قدم دیگر به هدف خود نزدیک تر کرد.

وی، با اشاره تغییر معادلات جهان اسلام، عنوان کرد: بسیاری از کشورهای 

مسلمان جهان، قدرت ایران در رهبری و حمایت از جهان اسلام را درک 

کردند و این مهم باعث حضور مؤثر ایران در مناسبات و معادلات جهان 

شده است.

خسارت سیل به ۴۵۸ واحد 
مسکونی در شهرستان اهر

فرماندار شهرستان اهر از خسارت سیل شهریور ماه به ۴۵۸ 

واحد مسکونی در شهرستان اهر خبر داد.

ابوالفضل غنی زاده ظهر یک شنبه در جلسه بررسی میزان خسارت سیل 

در شهرستان اهر گفت: از این تعداد واحد مسکونی خسارت دیده، ۳۵۷ 

واحد مسکونی شهری و ۱۰۱ واحد مسکونی روستایی می باشد.

وی افزود: در اثر سیل شهریور ماه به این تعداد واحد مسکونی از ۱۰ 

تا ۸۵ درصد خسارت وارد شده است و همچنین لوازم خانگی نیز آسیب 

دیده است که پیگیر جبران خسارت وارده هستیم.

فرماندار شهرستان اهر گفت: همچنین در اثر سیل اخیر به ۶۰ دستگاه 

وسایط نقلیه خسارت وارد شده است.

غنی زاده خاطر نشان کرد: از زمان وقوع سیل تاکنون توسط مدیریت 

بحران شهرستان اهر اقلام مورد نیاز زندگی از جمله بسته های معیشتی و 

اسکان موقت آسیب دیدگان تأمین شده است.

سرقت تجهیزات ورزشگاه علی دایی اردبیل/وضعیت 
عجیب ورزشگاه ۱۵ سال پس از افتتاح

معاون دادستان اردبیل با بیان اینکه ورزشگاه علی دایی اصلا وضعیت  مطلوبی ندارد، گفت: قسمت اعظمی از اموال عمومی و 

تجهیزات ورزشگاه مورد سرقت گرفته است.

سال 1371 بود که ورزشگاه 20 هزارنفری علی دایی در پنج کیلومتری شهر اردبیل و در زمینی به مساحت 42 هکتار کلنگش به زمین زده شد و موجی 

از شادی را در استان اردبیل به همراه داشت؛ اما از آن روز تاکنون، این پروژه تکمیل نشده و با وجود افتتاح صوری آن در تاریخ سوم خردادماه سال 

1387، هنوز هم تکمیل نشده است.

31 سال از کلنگ زنی آن می گذرد و حالا این ورزشگاه با مشکلات بسیاری دست و پنجه نرم می کند و برای رفع این موانع و مشکلات دادستانی اردبیل و 

مسئولین امر وارد عمل شدند و با حضور در این ورزشگاه از نزدیک از بخش های مختلف این ورزشگاه بازدید کرده و در جریان مسائل و مشکلات آن 

قرار گرفتند.

معاون پیشگیری از وقوع جرم دادستان مرکز استان اردبیل در این بازدید گفت: بنا به تأکید دادستان اردبیل با جدیت تضییع حقوق عامه و خیانت در 

حق بیت المال را در پروژه ورزشگاه علی دایی که با مسائل و مشکلات بسیاری روبرو است را تا پایان پیگیری خواهیم کرد.

با ورود دادستانی اردبیل به پروژه 31ساله ورزشگاه علی دایی در اردبیل، امیدها برای بهبود وضعیت این ورزشگاه افزایش یافته و انتظار می رود این 

مطالبه به حق پس از سال ها چشم انتظاری به سرانجام برسد.

مرتضی طاهری فرد با انتقاد شدید از عملکرد متولیان مرتبط با پروژه ورزشگاه علی دایی اردبیل اظهار داشت: وضعیت و شرایط موجود در این 

ورزشگاه حاد و غیرقابل قبول است.

وی با مشاهده وضعیت حراست از اموال و تجهیزات، اجرای پروژه، بلاتکلیفی واگذاری و اوضاع عملیات عمرانی و سایر موارد، افزود: بنا به تاکید 

دادستان اردبیل تضییع حقوق عامه و خیانت در حق بیت المال در پروژه را با جدیت تعقیب خواهیم کرد.

معاون پیشگیری از وقوع جرم دادستان مرکز استان اردبیل به عدم بهره برداری متناسب با هزینه و اعتبار کلان صرف شده اشاره کرد و بیان کرد: از 

حقوق عمومی تضییع شده در پروژه ورزشگاه دایی، نخواهیم گذشت و هر شخص حقیقی و حقوقی در این جنایت بزرگ در حق استان و کشور دخیل 

باشد، باید به سزای اعمال خود برسد.

طاهری فرد با بیان اینکه پروژه ورزشگاه علی دایی در سال 1371 و در زمینی به مساحت 42 هکتار کلنگ زنی شده و در سال 1386 طی یک مسابقه 

فوتبال افتتاح صوری شده در حالی که تاکنون تکلیف تحویل، نگهداری، تجهیز، تکمیل، بازسازی و بهره برداری آن مشخص نیست، گفت: نتایج تکمیلی 

از اقدامات قضائی صورت گرفته، متعاقباً اطلاع رسانی خواهد شد.

در ادامه علی یوسف زاده، معاون مهندسی و ساخت اداره کل راه و شهرسازی استان اردبیل گفت: این مجموعه ورزشی همواره در طی سالیان متوالی 

در معرض برف و باران و باد بوده و عدم نگهداری مناسب و کمبود نیروی انسانی به جهت حفظ این مجموعه مشکلاتی به وجود آورده که از طریق 

سازمان مجری مجدداً بررسی های لازم طرح انجام شده و قسمتی از پروژه بازنگری اجرا شده اما با توجه به مشکلات مالی تکمیل نگردیده است. 

همچنین اکبر ورودی، سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان اردبیل عنوان کرد: در ارتباط با متولی نگهداری مجموعه ورزشی علی دایی و 

سرقت هایی که از این مجموعه انجام گرفته است قرار شد جلسه ای برگزار و متولی نگهداری این مجموعه تعیین تکلیف گردد. 

وی افزود: واقعیت امر در این است که دارای کل ورزش و جوانان استان اردبیل هیچ گونه محلی برای اعتبار مجموعه ورزشی علی دایی ندارد و 

اعتبارات مختص شرکت مجری و شرکت تجهیز و توسعه می باشد. 

ورودی در پایان اظهار کرد: امیدواریم تصمیماتی که اتخاذ می شود منتج به نتیجه و به نفع ورزش استان باشد.

مدیرکل غله سیستان و بلوچستان، مقصر کیفیت پایین نان 
را نانوایان آموزش ندیده می داند

سرگزی درباره کیفیت پایین نان در برخی نانوایی های استان گفت: استان سیستان و بلوچستان در مجموع جزو استان های برتر 

از لحاظ کیفیت نان است اما کیفیت پایین نان در برخی نانوایی ها را قبول داریم چرا که برخی از نانوایی ها آموزش  لازم را فرا 

نگرفته اند.

محمدرضا سرگزی مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان سیستان و بلوچستان در گفت وگو با خبرنگار تسنیم درباره کیفیت نان عرضه شده در 

نانوایی های سطح استان، گفت: کیفیت نان وابسته به چند مؤلفه بوده که اولین آن کیفیت آرد محسوب می شود و در استان 95 درصد گندم مصرفی از 

نوع وارداتی محسوب می شود چرا که گندم تولیدی در داخل استان فقط تأمین کننده نیاز دو ماه است.

وی افزود: گندم وارداتی از لحاظ مؤلفه های کیفیت بسیار مناسب است و در واقع در همه کارخانه های تولید آرد استان هم همین نمونه گندم 

به صورت یکسان توزیع می شود و آرد تولید شده، هم در آزمایشگاه های فنی کارخانه ها، هم توسط همکاران ما و هم توسط سازمان غذا و دارو 

زیرمجموعه دانشگاه علوم پزشکی مورد بررسی و نظارت قرار می گیرد و ما در این حوزه هیچ مشکلی نداریم و می توان گفت کیفیت آرد در استان 

مناسب است.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان سیستان و بلوچستان گفت: مؤلفه دوم در کیفیت نان، خود خبازی ها هستند که در این زمینه آموزش خبازان 

و شاطران مهم است که در برخی نانوایی ها شاید پرسنل آموزش کافی ندیده باشند. البته ما به صورت ماهانه نمونه هایی از نان نانوایی های مختلف 

شهرهای استان را به صورت تصادفی جمع آوری می کنیم و پس از بررسی اولیه در مجموعه اداره کل غله و خدمات بازرگانی سیستان و بلوچستان، برای 

بررسی به مرکز پژوهش های غلات کشور ارسال می کنیم.

سرگزی ادامه داد: در این راستا بر اساس اعلام مرکز پژوهش های غلات کشور، رتبه نان استان سیستان و بلوچستان در مجموع در پنج نان تولیدی شامل 

»تافتون، لواش سنتی، لواش صنعتی، بربری و سنگک« 95 تا 96 از 100 بوده و همواره بین استان های اول تا سوم کشور قرار داریم.  اینکه کیفیت 

نان در برخی نقاط و نانوایی های استان پایین است را قبول داریم چرا که برخی از نانوایی ها آموزش های لازم را فرا نگرفته اند اما در مجموع از لحاظ 

کیفیت نان از استان های برتر کشور هستیم.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان سیستان و بلوچستان خاطرنشان کرد: یکی از دلایلی که در برخی نانوایی ها کیفیت نان پایین است به عدم 

مقرون به صرفه بودن فروش نان برای خبازی و بالطبع برای کارگران مشغول در آن نانوایی برمی گردد و وقتی صرفه نداشته باشد قاعدتاً نانوا دستمزد 

پایین تری به کارگر پرداخت می کند و این موجب می شود که افراد مشغول در نانوایی دلسوزی لازم را نسبت به کار خود نداشته باشند.

سرگزی تاکید کرد: کارگروه های آرد و نان شهرستان های استان با مدیریت فرمانداری ها به ویژه در جنوب استان باید نظارت بیشتر و بهتری بر کیفیت 

پخت نان داشته باشند و به نانوایی های کم کیفیت تذکرات لازم را بدهند و با متخلفین برخورد کنند تا شاهد کاهش گلایه های مردمی باشیم.
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جهان

کنعانی: جنایات صهیونیست ها در غزه یک نسل کشی 
آشکار است

ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه ایران با انتشار تصاویر جنایات رژیم صهیونیستی علیه مردم مظلوم فلسطین در صفحه شخصی خود در 

برنامه ایکس نوشت: این تصاویر، نمونه ای بسیار کوچک از جنایات ارتش جنایتکار رژیم صهیونیستی در نوار غزه است.

وی همچنین نوشت: نخست وزیر رژیم کودک کش صهیونیستی دیروز اعلام کرد که ارتش اسرائیل، با اخلاق ترین ارتش دنیاست!

کنعانی تصریح کرد: جنایات صهیونیست ها در غزه یک نسل کشی آشکار است.

بیست و سومین روز از عملیات طوفان الاقصی بامداد امروز یکشنبه در حالی آغاز شد که رژیم اسرائیل همزمان با بمباران مناطق مختلف در نوار غزه 

برای به زانو درآوردن مردم و مقاومت فلسطین خود را به آب و آتش می زند، اما تمام دستاورد این رژیم، کشتار بیشتر مردم بی دفاع و تخریب و ویرانی 

گسترده زیرساخت های این منطقه و منازل شهروندان است.

باشگاه اسرای فلسطینی امروز اعلام کرد که از ابتدای عملیات »طوفان الاقصی« تاکنون بیش از 1590 نفر توسط صهیونیست ها در کرانه باختری 

بازداشت شده است.

منابع فلسطینی از افزایش آمار شهدای تجاوزات مستمر رژیم صهیونیستی در طول بیست و سه روز  به بیش از هشت هزار نفر خبر دادند.

اولین واکنش یحیی 
السنوار به طوفان الاقصی: 

آزادی همه اسرای 
فلسطینی در ازای آزادی 

اسرای صهیونیست

یحیی السنوار اعلام کرد مقاومت آماده انعقاد قراردادی درباره 

پرونده اسراست که بر مبنای آن همه اسرای فلسطینی از 

زندان های رژیم اشغالگر آزاد شده و در مقابل، مقاومت نیز 

اسرای صهیونیست را آزاد کند.

»یحیی السنوار« رئیس جنبش حماس در نوار غزه و یکی از اعضای 

برجسته این جنبش در اولین واکنش خود به عملیات طوفان الاقصی، به 

پرونده تبادل اسرا اشاره کرد.

یحیی السنوار در این زمینه تاکید کرد، مقاومت برای انعقاد قرارداد تبادل 

اسرا با رژیم اشغالگر آماده است که این قرارداد شامل آزادی همه اسرای 

فلسطینی از زندان های رژیم صهیونیستی در ازای آزادی اسرای اسرائیلی 

می شود.

این مقام حماس از همه نهادهای فعال در پرونده اسرا خواست تا 

فهرستی از همه اسرای زن و مرد فلسطینی به شکل دقیق و بدون استثناء 

تهیه کنند و تاکید کرد که این اقدام به منزله آماده سازی برای مرحله 

بعدی است.

این سخنان السنوار ساعاتی بعد از آن انجام شد که »ابوعبیده« سخنگوی 

رسمی گردان های عزالدین القسام )شاخه نظامی حماس( در یک سخنرانی 

صوتی و تصویری اعلام کرد که رژیم اشغالگر در حملات وحشیانه به نوار 

غزه 50 تن از اسرای خود را تاکنون کشته است.

ابوعبیده با تاکید بر اینکه زیاد بودن تعداد اسرای صهیونیست در دست 

مقاومت، بهای آزادی همه اسرای فلسطینی است گفت، اگر دشمن 

بخواهد به یکباره پرونده اسرا را ببنند ما برای آن آماده ایم و اگر بخواهد 

این پرونده را منحل کند نیز باز هم ما آمادگی آن راداریم.

سخنگوی القسام پیشتر نیز تاکید کرده بود که قبل از توقف تجاوزات 

اشغالگران به نوار غزه هیچ مذاکره ای درباره اسرا انجام نمی شود.

این درحالی است که رسانه های عبری گزارش دادند خانواده های اسرای 

اسرائیلی که در غزه در دست مقاومت هستند، با اعتراض و انتقاد تند از 

»بنیامین نتانیاهو« )نخست وزیر رژیم اشغالگر( خواستار انجام معامله 

تبادل کل اسرای فلسطینی با کل اسرای اسرائیلی شدند.

رسانه های صهیونیستی به نقل از »مرآو لشم گونن« سخنگوی 

خانواده های اسرای اسرائیلی اعلام کردند که این خانواده ها از نتانیاهو 

خواستند کاری انجام ندهد که جان این اسرا به خطر بیفتد.

مقاومت فلسطین پیشتر اعلام کرده بود که تعداد اسرای صهیونیست در 

غزه حدود 250 نفر هستند.

روز بیست وسوم »طوفان الاقصی«| صهیونیست ها در 
کمین مقاومت افتادند/ نیروهای مقاومت با استفاده از 

تونل ، متجاوزان را غافل گیر کردند
بیست و سومین روز از عملیات طوفان الاقصی بامداد امروز یکشنبه در حالی آغاز شد که رژیم اسرائیل همزمان با بمباران مناطق مختلف در نوار غزه 

برای به زانو درآوردن مردم و مقاومت فلسطین خود را به آب و آتش می زند، اما تمام دستاورد این رژیم، کشتار بیشتر مردم بی دفاع و تخریب و ویرانی 

گسترده زیرساخت های این منطقه و منازل شهروندان است.ارتش رژیم صهیونیستی اذعان کرده است که از شروع عملیات »طوفان الاقصی« تاکنون 

310 نظامی اسرائیلی کشته شده است.ارتش رژیم اسرائیل همچنین اعلام کرد که در طول این مدت 229 صهیونیست به اسارت مقاومت فلسطین در 

آمده است.

مقاومت فلسطین هم در واکنش به جنایت صهیونیست ها در حمله به غیرنظامیان شهر تل آویو و دیگر شهرهای صهیونیست نشین را در چندین نوبت 

هدف حملات موشکی خود قرار داده است.وزارت بهداشت غزه: امروز اعلام کرد که در طی 23 روز تجاوز نظامی رژیم صهیونیستی به غزه  116 نفر 

از کادر درمان شهید، 25 آمبولانس منهدم شده است.بر اساس گزارش فوق در طی این مدت 57 مرکز بهداشتی در غزه هدف حملات رژیم صهیونیستی 

قرار گرفته است.شبکه المیادین لبنان به نقل از منابع اختصاصی خود گزارش داد که نیروهای اشغالگر ارتش رژیم اسرائیل قبل از اقدام به حمله زمینی 

در منطقه عملیات خود، از گازهای سمی استفاده کرده است.

بنا به گفته این منابع، ارتش صهیونیستی بعد از گذشت چهار ساعت از اینکه گازهای سمی را در منطقه عملیاتی استفاده کرد، شروع به حمله و 

پیشروی می کند. این گازها در بیت لاهیا و بیت حانون استفاده شده است.

سخنگوی وزارت بهداشت فلسطین اعلام کرد که شمار شهدای تجاوز صهیونیست ها به غزه 8005 نفر افزایش یافته است که شامل 3342 کودک، 2062 

زن و 460 سالمند می باشد.منابع خبری رژیم اسرائیل می گویند 20 تن از رزمندگان گردان  های القسام خود را به محل تجمع نیروهای ارتش رژیم اسرائیل 

در شمال بیت لاهیا رسانده و بعد از آن وارد درگیری با آن ها شده اند.

گردان های القسام در بیانیه ای تاکید کرد که مجاهدان این گردان ها نظامیان صهیونیست را در شمال بیت لاهیا غافلگیر کرده و با ورود به خطوط 

پشتی این نظامیان )از طریق تونل(، آن ها را در کمین خود گرفتار کرده و با آنها درگیر شدند.

همزمان با اعلام گردان  های القسام مبنی بر غافل گیر شدن نظامیان صهیونیست از سوی نیروهای مقاومت، شبکه 12 اسرائیل اعلام کرد که نیروهای 

مقاومت با استفاده از تونل در شمال غزه با نظامیان صهیونیست درگیر شده اند.سخنگوی وزارت آموزش و پرورش فلسطین امروز اعلام کرد در طول 

تجاوز نظامی رژیم صهیونیستی به غزه نزدیک به 2000 دانش آموز به شهادت رسیده است.وی افزود: بیش از 70 شهید نیز از کادر آموزشی به ثبت 

رسیده است.سخنگوی وزارت آموزش و پرورش فلسطین اعلام کرد که از شروع حملات نظامی رژیم صهیونیستی به غزه اکثر زیرساخت ها در این شهر از 

بین رفته است.وی افزود: در طول 23 روز تجاوز نظامی به غزه 200 مدرسه آسیب دیده است.

القسام اعلام کرد که تل آویو  را در در پاسخ به جنایت صهیونیست ها در حق ملت فلسطین بار دیگر هدف حملات موشکی قرار داده است.

همزمان با اعلام حمله موشکی به سمت تل آویو و فعال شدن آژیرهای هشدار، رسانه های عبری اعلام کردند که حداقل یک موشک به تل آویو اصابت 

کرده و ستونی از دود به آسمان بلند شده است.گردان های القسام اعلام کرد که با پهپاد الزواری مرکز  تجمع خودروهای زرهی رژیم صهیونیستی که در 

حال نفوذ به منطقه ای در شمال غربی بیت لاهیا بودند را هدف قرار داده است.بنیامین نتانیاهو که اظهارات دیروزش موج انتقادات گسترده ای را در 

جامعه اسرائیلی و سران این رژیم برانگخیت، مجبور به عذرخواهی شد.

نتانیاهو از پذیرش مسئولیت شکست ناشی از حمله غافلگیر کننده مقاومت فلسطین در هفتم اکتبر شانه خالی کرد و نیروهای امنیتی و ارتش را 

مسئول این حادثه دانست.نتانیاهو قبل از عذرخواهی، پست خود در شبکه »ایکس« در انتقاد از فرماندهان سرویس های امنیتی و ارتش و متهم کردن 

آن ها به عنوان عامل شکست امنیتی هفتم اکتبر را حذف کرد.

گردان های القدس شاخه نظامی جنبش جهاد اسلامی فلسطین اعلام کرد که محل تجمع نظامی در مرکز نظامی »العین الثالثة« را هدف حمله خمپاره 

ای خود قرار داده است.القدس همچنین اعلام کرد که مرکز »مفتاحیم« را نیز با شلیک چندین موشک هدف گرفته است.

سخنگوی دفاع مدنی فلسطین امروز اعلام کرد که 1800 نفر زیر آوار مانده که اطلاعی از زنده بودن آن ها در دست نیست.پیش تر وزارت بهداشت 

فلسطین اعلام کرده بود،  که 1650 نفر گزارش مفقودی دریافت کرده اند که 940 مورد مربوط به کودکانی بود که زیر آوار مانده اند.

سفیر رژیم اسرائیل در مسکو به روزنامه یدیعوت آحارانوت گفت که تل آویو از سفر هیئت حماس به مسکو ناراضی است ولی به تماس ها با روسیه 

ادامه می دهد.منابع و رسانه های فلسطین با انتشار تصاویری از مسجد »بلال بن رباح« گزارش دادند که در جریان بمباران این مسجد و اطراف آن، 14 

فلسطینی به شهادت رسیده اند.سرایا القدس، شاخه نظامی جهاد اسلامی اعلام کرد که »تل آویو«، »عسقلان« و »اسدود« را هدف حملات راکتی قرار 

داده است.هلال احمر فلسطین  اعلام کرد که ارتش صهیونیستی با ارسال اخطاریه ای خواستار تخلیه فوری بیمارستان قدس در نوار غزه شده و تهدید 

کرده است که این بیمارستان را بمباران می کند. روزنامه معاریو نوشت که نتانیاهو مجبور به عقب نشینی از اظهاراتش شده است و پست خود در انتقاد 

از فرماندهان سرویس های امنیتی و متهم کردن آن ها به عنوان عامل شکست امنیتی هفتم اکتبر را حذف کرده است. اختلافات بین سران اسرائیلی  به 

خاطر شکست مفتضحانه این رژیم در برابر مقاومت فلسطین هر لحظه شدت می گیرد.

یائیر لاپید نخست وزیر سابق و رئیس جریان اپوزیسیون رژیم صهیونیستی در اظهاراتی عنوان کرد که نتانیاهو شب گذشته تمامی خطوط قرمز را زیر 

پا گذاشت و در حالی که نظامیان اسرائیلی در حال جنگ علیه حماس و حزب الله در جنوب و شمال هستند، او بجای حمایت از این نظامیان، آن ها را 

سرزنش و ملامت کرد.

ورود هواپیمای غیرنظامی 
به حریم هوایی حفاظت 

شده اقامتگاه بایدن

سخنگوی سرویس مخفی آمریکا در بیانیه ای اعلام کرد یک فروند 

هواپیمای غیرنظامی وارد حریم هوایی حفاظت شده در نزدیکی محل 

اقامت شخصی جو بایدن رئیس جمهور آمریکا در ایالت دلاور شد.

وی اظهار کرد اندکی پس از ساعت 2 بعدازظهر به وقت محلی، یک 

فروند هواپیمای غیرنظامی، حریم هوایی حفاظت شده شمال ویلمینگتون 

در ایالت دلاور را که محل اقامت جو بایدن رئیس جمهور آمریکاست، 

نقض کرد. با در نظر گرفتن اقدامات پیشگیرانه، هشدار عملیات فوری 

صادر و این هواپیمای غیرنظامی به سلامت در نزدیک ترین فرودگاه به 

زمین نشست.

در این بیانیه آمده است در نتیجه این واقعه، هیچ خللی به اقدامات 

حفاظتی وارد نشد و ماموران سرویس مخفی آمریکا در حال تحقیق بر 

روی این رویداد مطابق با قوانین سازمان هوانوردی فدرال هستند.

این سخنگو خاطرنشان کرد یک فروند هواپیمای جنگی و یک بالگرد 

بلافاصله پس از شناسایی این هواپیمای غیرنظامی، برای اسکورت آن در 

خارج از حریم هوایی حفاظت شده اعزام شدند.  

رئیس جمهور آمریکا در ویلمینگتون ایالت دلاور زندگی می کند، ایالتی 

که وی پیش از تصدی معاونت رئیس جمهور و رسیدن به سمت ریاست 

جمهوری، سناتور آن بود. اقامتگاه رئیس جمهور پس از کشف اسناد طبقه 

بندی شده مربوط به دوران تصدی معاونت رئیس جمهوری توسط بایدن 

در دوران اوباما، در ماه ژانویه تبدیل به سوژه خبرنگاران شده بود.

لیبرمن: ۲۰۰ هزار 
آواره اسرائیلی هرگز 

به شهرک های خود 
برنمی گردند

»آویگدور لیبرمن« وزیر جنگ اسبق رژیم صهیونیستی و عضو کنست 

این رژیم که از زمان آغاز عملیات بزرگ طوفان الاقصی در تاریخ 7 اکتبر، 

بارها »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم اشغالگر را مورد هجمه و 

انتقاد قرار داده و وی را متهم به بی مسئولیتی کرده است، اخیرا طی 

سخنانی با هجمه علیه مسئولان و مقامات نظامی و سیاسی صهیونیست 

که از طولانی شدن جنگ به مدت چندین ماه صحبت می کنند گفت، 

به نظر می رسد کسانی که درباره جنگی طولانی حرف می زنند اصلا در 

واقعیت زندگی نمی کنند. ما اکنون با موج بزرگی از آوارگان اسرائیلی 

مواجه هستیم که هرگز نمی توانند به مناطق زندگی خود برگردند.

لیبرمن افزود، دست کم 200 هزار شهرک نشین اسرائیلی که در جریان این 

جنگ آواره شده اند هرگز نخواهند توانست به شهرک های خود برگردند.

وزیر جنگ اسبق رژیم صهیونیستی در گفتگو با شبکه 12 تلویزیون این 

رژیم با اشاره به ناتوانی اسرائیل در تحمل بار و پیامدهای جنگ طولانی 

اظهار داشت، کسانی که از ماه ها جنگ با نوار غزه حرف می زنند، در 

واقعیت زندگی نمی کنند.

در همین زمینه خبرنگار شبکه صهیونیستی کان در شمال فلسطین 

اشغالی اعلام کرد که در شهرک های شمالی در مرز با لبنان تقریبا هیچ 

اسرائیلی وجود ندارد و همه این شهرک ها را تخلیه کرده اند.

شبکه 12 تلویزیون رژیم صهیونیستی نیز گزارش داد درحال حاضر دست 

کم 60 هزار شهرک نشین از منطقه شمالی آواره شده اند و حتی اگر جنگ 

نیز پایان یابد آنها برای بازگشت به منازلشان عجله ندارند. شهرک ها در 

حدود 5 کیلومتری با مرز لبنان تخلیه شده اند.

»آلموگ کوهن« یکی از اعضای کنست رژیم صهیونیستی از حزب »قدرت 

یهود« نیز اعلام کرد که اسرائیلی ها هرگز به شهرک های اطراف غزه 

برنمی گردند و حتی یک »سگ« هم این کار را نمی کند.

همچنین شمار زیادی از شهرک نشینان صهیونیست نیز با ابراز نگرانی 

درباره تشدید حملات موشکی حزب الله در جبهه شمالی فلسطین اشغالی 

اعلام کردند که حاضر نیستند به شهرک های شمالی برگردند.

انصراف مایک پنس از 
ادامه رقابت های ریاست 
جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا

مایک پنس معاون سابق رئیس جمهوری آمریکا، پس از ماه ها تلاش برای 

جلب حمایت جمهوری خواهان و وجود تنگناهای مالی فراوان، سرانجام 

از رقابت های انتخاباتی 2024 ریاست جمهوری کناره گیری کرد.

براساس این گزارش، پنس در حالی خبر کناره گیری خود از رقابت های 

انتخاباتی را در یک کنفرانس اهدای کمک های مالی در لاس وگاس اعلام 

کرد که تبدیل به بزرگترین نامزد انتخاباتی جمهوری خواهان شد که از 

رقابت ها انصراف داده است.

بر اساس این گزارش، پنس ماه ها تلاش کرده بود تا جمهوری خواهان 

را متقاعد کند که او در برابر فردی که با صداقت به او خدمت 

کرده)ترامپ(، گزینه بهتری برای ریاست جمهوری است اما در این راه 

شکست خورد.    

وی اظهار کرد من طی 6 ماه گذشته با سفر به سراسر کشور، به این نقطه 

رسیدم که بگویم این بار نوبت من نیست و وقت من هنوز نرسیده 

است. من پس از دعا و مشورت بسیار تصمیم گرفتم تا کمپین انتخاباتی 

خود را به حالت تعلیق درآورم. من اکنون این جا را ترک می کنم اما 

هرگز از مبارزه برای انتخاب رهبران جمهوری خواه برای اداره کشور 

دست بر نمی دارم.پنس در این کنفرانس افزود: من از دیگر جمهوری 

خواهان هم حزب خود می خواهم تا بار دیگر کشور را به دست یک 

جمهوری خواه پیشرو بدهند همان گونه که پیشتر نیز این گونه بود. این 

فرد باید کسی باشد که کشور را با مدنیت و نیک رفتاری اداره کند.

در همین حال دونالد ترامپ درباره انصراف مایک پنس از رقابت های 

انتخاباتی اظهار کرد پنس باید از او حمایت کند و او را تایید کند زیرا او 

دوران ریاست جمهوری موفقی داشته است. من او را به عنوان معاون 

رئیس جمهور انتخاب کردم اما در دنیای سیاست افراد می توانند وفادار 

نباشند.


